

ပန်းရနံ့သည် လေညာကိုမသွား၊ စန္ဒကူးအနံ့၊ တောင်ဇလပ်ပန်းအနံ့၊ စံပယ်ကြက်ရနံ့ပန်းအနံ့သည်လည်း လေညာသို့မသွား။ သူတော်ကောင်းတို့၏ အနံ့သည်သာ လေညာသို့သွား၏။ သူတော်ကောင်းတို့၏ ဂုဏ်သတင်းသည် အရပ်မျက်နှာအားလုံးတို့သို့ ပျံ့နှံ့လှိုင်ကြူ၏။

ပုဂ္ဂိုလ်(ဓမ္မပဒ-၅၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၇ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၈ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၃၀၈)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရရှိမှုလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလခိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစနစ်များနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## အာဆီယံပြည်သူ့ပြည်သားများဖြစ်ကြသည့် မိမိတို့အနေဖြင့် အနာဂတ်သာယာလှပစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရာတွင် စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိရမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထံမှ (၅၆) နှစ်မြောက် အာဆီယံနှစ်ပတ်လည်နေ့သို့ ပေးပို့သည့်သက်လွှာ

(၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၈ ရက်)

လေးစားအပ်ပါသော မြန်မာပြည်သူ့ပြည်သားများနှင့် အာဆီယံ ပြည်သူများခင်ဗျား- အာဆီယံ ပြည်သူများ၏ ကောင်းကျိုးချမ်းသာအတွက် ဆောင်ရွက်ရာ၌ အာဆီယံအသင်းကြီးအနေဖြင့် အောင်မြင်မှုများ တိုးတက်ရရှိပါစေကြောင်းလည်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

အာဆီယံအသင်းကြီးကို လွန်ခဲ့သည့် (၅၆) နှစ်၊ စစ်အေးကာလ အပြင်းထန်ဆုံးအချိန်ဖြစ်သော ၁၉၆၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့တွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များက စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အသစ်ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ်

ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်

# နှောင့်နှေးကြန့်ကြာစေမည့် နှောင့်ယှက်မှုများကို ဖယ်ရှား

လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၏ အန္တရာယ်မှန်းချက်ပင်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် အခြေခံအကျဆုံးလိုအပ်ချက်မှာ နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုရှိစေရန်ပင်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင်မူ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အချို့တို့၏ အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက် မှုများ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တို့ရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ ယင်းအခြေအနေအောက်တွင် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကို မည်သို့မျှ ကျင်းပနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း လူတိုင်းဆင်ခြင် တွေးဆနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိနိုင်ငံတော်အစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်းဖြစ်ပေါ်နေသည့် သာမန်မဟုတ်သည့် အခြေအနေတစ်ရပ်တွင် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ အမျိုးသားကျိုးစီးပွားနှင့် လူမှုစီးပွား ဘဝဖြင့်မားတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လုံခြုံရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး စသည်ဖြင့် အဘက်ဘက်မှလည်း တိုးတက်မှုရရှိစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ သာမန်မဟုတ်သည့် အခြေအနေဟုဆိုရာတွင် အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကြေညာထားသည့် NUG၊ CRPH၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများ၊ တစ်နိုင်လုံးပစ်တတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို ဖောက်ဖျက်ပြီး နိုင်ငံ၏ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ထိခိုက်ပျက်ပြား အောင် ပြုလုပ်နေသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အချို့တို့က ပြည်သူလူထု၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ ဘာသာရေး အဆောက်အအုံများ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အဆောက် အအုံများကို အကာအကွယ်ရယူတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အရပ်သားပြည်သူ များကို လူသားခိုင်းအဖြစ် အကာအကွယ်ရယူတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်ခိုင်းခွဲ၊ စီးနိုးခြင်းများကို ပြည်တွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တို့တွင် ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ အရပ်သားပြည်သူများ မထိခိုက်စေရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက ထိန်းထိန်း သိမ်းသိမ်းပြုလုပ်နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် က အသစ်ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားရာတွင် “နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် နှောင့်ယှက်မှုများရှိနေ မည်ဆိုပါက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ လူမှု စီးပွားဘဝ တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို နှောင့်နှေးကြန့်ကြာ စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့နှောင့်နှေးစေခြင်းသည် ပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံး၏ ဆန္ဒဖြစ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာရေးနှင့် ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့် ရွေးကောက် ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် နှောင့်နှေးစေကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ နှောင့်နှေး အောင် လုပ်ဆောင်နေသူများသည် ပြည်သူ့ဆန္ဒကို ဆန့်ကျင် နေသူ၊ ပြည်သူကို ထိခိုက်စေသူများဖြစ်ကြောင်း” ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲ မဲသမားများ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ရခြင်းပင်ဖြစ်ပြီး ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာရေး နှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ တစ်ပြိုင်တည်းမှာပင် နိုင်ငံအတွင်း သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးကုစားဖူလုံရေးအတွက်လည်း ပြည်သူလူထုနှင့်အတူ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ ဆန္ဒဖြစ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာရေး အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် အကြမ်းဖက်မှုများအားလုံး ချုပ်ငြိမ်း၍ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်ဖြစ်ရာ ပြည်သူ့အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါကြောင်း။ ။



## မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဩဂုတ် ၈ ရက် (ယနေ့) မှ ၁၆ ရက်အထိ နံနက် ၆ နာရီမှ ည ၈ နာရီအတွင်း ဖူးမြော်နိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒဂုံကသိရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓဘိသိက်သွန်းလောင်းပူဇော်ခြင်း၊ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအား ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်းနှင့် ရေစက်ချ အောင်ပွဲမင်္ဂလာ ကုသိုလ်တော် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားများကို ဩဂုတ် ၈ ရက်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။  
ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်းရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန်၊ သိမ်၊ ဇရပ်၊ တံတား၊ ဥယျာဉ်များ၊ ဂန္ဓကုဋီတိုက် များ၊ သုဓမ္မာဇရပ်များ၊ ရေပန်းရင်ပြင်၊ မာရဝိဇယကျောင်းတော်၊ အဂ္ဂိမိပတိသဿနာဗိမာန်တော်ကြီး၊ ကျောက်စာရုံစေတီ ၇၂၀ ဆူတို့ကို ရဟန်း၊ ရှင်လူအများပြည်သူများအနေဖြင့် ဖူးမြော်ကြည့်နိုင်ရေးအတွက် ဩဂုတ် ၈ ရက် (ယနေ့) မှ ၁၆ ရက်အထိ နံနက် ၆ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ အခမဲ့ဖူးမြော်ကြည့်နိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမြှောက်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ သတင်းစဉ်

### မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက် သည်-	(ခ) ဒေါက်တာအောင်ခိုင်	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူး၊ ဌာန	(ဂ) ဦးမင်းသူ
(က) ဒေါက်တာဝင်းမြင့်	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာန

၂။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဥပဒေရေးရာ ဝန်ကြီး ဌာန၊ ဥပဒေမူကြမ်းစိစစ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သီတာစန်း ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

## ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင် / ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ် များရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်း ဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများဆက်ကပ် လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။  
ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနား မြို့နယ်ရှိ သနပူဇော်ဆိပ်(အရှေ့) ကျောင်းတိုက်၊ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ရှိ မေရုက္ခိတဝန်သို့ကျောင်းတိုက်၊ ရခိုင် ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ ကျားရုပ်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ ရွှေလှိုင်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် ရှိရှင်မတောင်ကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရှိမြဝတီကျောင်းတိုက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ လိုတရဟသံသတကျောင်းတိုက်နှင့် ရှမ်း ပြည်နယ် ကျိုင်းတုံမြို့နယ်ရှိ ခြေတော်ရာ ကျောင်းတိုက်တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကို လည်းကောင်း။  
ဆန်ကြာဆံလှူဒါန်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်ရှိ မေဗိမာန်ကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ အောင်မြေတံခွန် ကျောင်းတိုက်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မြန်နွာကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်ရှိ အောင်တော်မူကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ တပ်ဦး ဥတ္တရာရုံကျောင်းတိုက်နှင့် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ သစ္စာတောရ ဝိပဿနာကမ္မဋ္ဌာန်းကျောင်း တိုက်တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကိုလည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် တာဝန် ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ ကြခြင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



❖ ရှေးမှန်း

အခြေခံအမြင်ကြီးမားစွာဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယင်းနေ့မှာပင် အာဆီယံကြေညာစာတမ်းဟု လူသိများသည့် ဘန်ကောက်ကြေညာစာတမ်းကို ခေါင်းဆောင်ငါးဦးတို့က လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး အာဆီယံအသင်းကြီးကို စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။

အာဆီယံအသင်းကြီး၏ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှု သမိုင်းဖြစ်စဉ် တစ်လျှောက်တွင် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရပ်တည် အောင်မြင်မှုအတွက် သံသယများကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသော်လည်း ယခုအချိန်အခါ ခေတ်မီ တိုးတက်နေသော ကမ္ဘာကြီးတွင် အစိုးရများ အချင်းချင်းအကြား ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းများအနက် အာဆီယံသည်လည်း အောင်မြင်မှုရရှိနေသောအသင်းကြီးတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။

အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာရေးသာမက ဒေသတွင်းပုံရိပ်ကိုပါ ထိန်းသိမ်းထားကြရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ အာဆီယံအသင်းကြီး၏ အောင်မြင်မှုနှင့် သက်တမ်းရှည်ကြာမှုကို အဖွဲ့ဝင်(၁၀) နိုင်ငံဖြင့် တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းသက်သေပြနိုင်ခဲ့သကဲ့သို့ နောက်ထပ်မိသားစုဝင်အသစ်ကို လည်း ကြိုဆိုနိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်နေပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့အချိန်တွင် အာဆီယံချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးစာချုပ် (Treaty of Amity and Cooperation in Southeast Asia- TAC) ကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် စိတ်အားထက်သန်သော နိုင်ငံ အရေအတွက်များပြားလာသကဲ့သို့ အာဆီယံပြင်ပနိုင်ငံများ အနေဖြင့် လည်း အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး ပုံစံအမျိုးမျိုး ထူထောင်လိုမှု တိုးတက်များပြားလာသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်နေ ခြင်းမှာ အာဆီယံအသင်းကြီး၏ အခြေခံမူများသည် နိုင်ငံတကာ နယ်ပယ်တွင် အရေးပါအကျိုးဝင်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ထင်ဟပ်ပြသနေ ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့အထိ အာဆီယံချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စာချုပ် (TAC) သို့ နိုင်ငံပေါင်း (၅၁) နိုင်ငံ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ် သည်ကို အားတက်ဖွယ်တွေ့မြင်ရပြီး အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံ မှုရှိသော (၁၁) နိုင်ငံနှင့် မဟာဗျူဟာမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအဆင့်ရှိ သည့် နိုင်ငံ (၉) နိုင်ငံရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် (၄) နိုင်ငံကို ဘက်စုံ မဟာဗျူဟာမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါ သည်။

ထို့ပြင် အာဆီယံအသင်းကြီးနှင့် အာရှ ဥရောပ၊ အရှေ့ အလယ်ပိုင်း နှင့် လက်တင်အမေရိကဒေသများမှ နိုင်ငံ (၁၀) နိုင်ငံတို့သည် ကဏ္ဍ အလိုက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး သို့မဟုတ် ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး အဆင့်ထူထောင်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အာဆီယံအသင်းကြီး အနေဖြင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးကို ထိန်းသိမ်းရာတွင် ဒေသဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝါဒ၏ အောင်မြင်မှု စံနမူနာတစ်ခုအဖြစ် သက်သေပြသနိုင်နေပြီ ဖြစ်ပါသည်။

သို့ရာတွင် အာဆီယံအသင်းကြီးသည်လည်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ နည်းတူ အင်အားစုစုစီ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ အသင်းကြီး အနေဖြင့် သမားရိုးကျနှင့် သမားရိုးကျမဟုတ်သော စိန်ခေါ်မှုများ ဖြစ်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ၊ ကူးစက်ရောဂါအသစ်များ၊ နိုင်ငံခြားကျော်မှုခင်းများ၊ အကြမ်းဖက်မှု၊ အစားအစာနှင့် စွမ်းအင် လုံခြုံရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များတွင် အတူတကွ ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် အနာဂတ်ကို ယခုထက်ပို၍ ကြိုတင်မှန်းဆခြင်းဆင်ထားရန် လိုအပ် ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် အာဆီယံဦးဆောင်သည့် ဆောင်ရွက်မှုပုံစံနှင့် စုစည်းမှုအားကောင်း

❖ မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းအခြေပြမြေပုံ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ဒေသဆိုင်ရာပေါင်းစည်းရေးနှင့် အသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် အာဆီယံနှင့်အတူ တာဝန်သိ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

❖ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဥပဒေကြောင်းအရနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအပါအဝင် လုပ်ငန်းပိုင်း ဆိုင်ရာများ၌ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဖြည့်ဆည်းရမည့်ဝတ္တရားများကို မပျက်မကွက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိနေ

❖ အထူးသဖြင့် အာဆီယံ-တရုတ် ဆွေးနွေးဖက်ဆက်ဆံရေး ညှိနှိုင်းရေးတာဝန်ခံနိုင်ငံအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေပြီး အာဆီယံမဏ္ဍိုင်(၃)ရပ်နှင့် ၎င်းအောက်ရှိ နယ်ပယ်ကဏ္ဍများတွင် အသိုက်အဝန်း ထူထောင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိ

သည့် ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် ချဉ်းကပ်မှုမျိုးရှိရန် အရေးကြီးပါသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌက ချမှတ်ထားသည့် “ASEAN Matters: Epicentrum of Growth” “ဖွံ့ဖြိုးမှုဗဟိုချက် အာဆီယံက အလေးထား ဆောင်ရွက်” ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အာဆီယံ၏ အချက်အချာ ကျမှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ထိန်းသိမ်းရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အနာဂတ် တွင် ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ကမ္ဘာ့ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် မောင်းနှင်အားအဖြစ် ဒေသတွင်း စွမ်းအားဖြစ်ထွန်းစေရေးကို ပေါ်လွင်အောင် ဖော်ဆောင်ပေးရန် လိုပါသည်။

အာဆီယံအသင်းကြီးက ရည်ရွယ်ချက်ထားသည့် မျှော်မှန်း ချက်များကို အောင်အောင်မြင်မြင်ရရှိနိုင်ရေးအတွက် အာဆီယံပဋိညာဉ် စာတမ်းပါ အခြေခံမူများနှင့်အညီ အာဆီယံ၏ အချက်အချာကျမှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို အလေးအနက်ထားကိုင်စွဲကြရန် သတိပြုကြရ မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ပထမနိုင်ငံရေး အားပြိုင်မှုများမှတစ်ဆင့် ပေါ်ပေါက်လာမည့် အစားအယူများနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို ညီညွတ်ညွတ် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် အာဆီယံ၏ အချက်အချာကျမှုနှင့် အာဆီယံဦးဆောင်သော အခန်းကဏ္ဍများအပေါ် ခြိမ်းခြောက်လာနိုင်သည့် အခြေအနေများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် ယခုထက်ပို၍ ဖွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ အားလုံးပါဝင်မှုရှိပြီး စည်းမျဉ်း အခြေပြသည့် ဒေသဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်မှုပုံစံကို ဖော်ဆောင် ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

အာဆီယံအသင်းဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း မျှော်မှန်းချက် ၂၀၂၅ နှင့် ဒေသဆိုင်ရာကတိကဝတ်များ ပြည့်မီစေရေး ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာတွင် ပြည်သူများ၏ မျှော်မှန်းချက် များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အာဆီယံ အသင်းကြီး၏ အနာဂတ်နှင့် ၂၀၂၅ အလွန် အာဆီယံမျှော်မှန်းချက်များ ကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ရေး၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစာဝတ်တိုးတက်ကောင်းမွန် စေရေးအတွက် ကြံ့ကြံခိုင်ခိုင်မှု၊ တီထွင်စွမ်းအားရှိမှုနှင့် ပြည်သူ့ဖလှယ်ပြု

အာဆီယံအသင်းကြီး ဖြစ်လာစေရေး တို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းအခြေပြမြေပုံအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်၊ ဒေသဆိုင်ရာပေါင်းစည်းရေးနှင့် အသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် အာဆီယံနှင့်အတူ တာဝန်သိအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဥပဒေကြောင်းအရနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအပါအဝင် လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာများ၌ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဖြည့်ဆည်း ရမည့် ဝတ္တရားများကို မပျက်မကွက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။ အထူးသဖြင့် အာဆီယံ-တရုတ် ဆွေးနွေးဖက်ဆက်ဆံရေး ညှိနှိုင်းရေး တာဝန်ခံနိုင်ငံအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေပြီး အာဆီယံမဏ္ဍိုင် (၃) ရပ်နှင့် ၎င်းအောက်ရှိ နယ်ပယ်ကဏ္ဍများတွင် အသိုက်အဝန်း ထူထောင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

အာဆီယံပြည်သူပြည်သားများဖြစ်ကြသည့် မိမိတို့အနေဖြင့် အနာဂတ်သာယာလှပစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရာတွင် စည်းလုံး ညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုကဲ့သို့ မင်္ဂလာရှိသည့် (၅၆) နှစ်မြောက် အာဆီယံနှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းပါ အခြေခံမူများနှင့် ရည်မှန်းချက်များ ပြည့်မီစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ထပ်လောင်း ကတိကဝတ်ပြုပါသည်။

ဒေသတွင်းရှိ ပြည်သူများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် သာယာဝပြောရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရာတွင်လည်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အနေဖြင့် အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းပါအချက်များကို လေးစား လိုက်နာပြီး အာဆီယံ၏ အခြေခံမူများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း တာဝန်ရှိသည့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ထပ်လောင်းကတိပြုလျက် သဝဏ်လွှာပါအပ်ပါသည်။

(၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ် - တောင်အရှေ့ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ် (ကူမင်း) ပိုကုန်/သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသမည်



တရုတ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ကုန်စည်ပြပွဲများ ၌ မြန်မာနိုင်ငံမှ နှစ်စဉ်ပါဝင်ပြသလျက်ရှိရာ (၇) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အရှေ့ ကုန်စည်ပြပွဲ နှင့် (၂၇) ကြိမ်မြောက် တရုတ်(ကူမင်း) ပိုကုန်/သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသ မည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ကုန်စည်ပြပွဲကို တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကူမင်းမြို့ရှိ Dianchi International Convention and Exhibition Center ၌ ဩဂုတ် ၁၆ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် Country of Honor အဖြစ် ပါဝင်ပြသမည်ဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ် Country of Honor အဖြစ် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၅) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အရှေ့ ကုန်စည်ပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသခဲ့သည်။ ယခုနှစ်တွင် ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ဆက်စပ်၍ ဇွန်လ (၁၀) ခုကျော်ကို တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ ဝန်ကြီးချုပ်များ တက်ရောက် ကြမည်ဖြစ်သည်။ ကုန်စည်ပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကုန်သည် လုပ်ငန်းရှင် စုစုပေါင်း ၁၀၀ ကျော်တို့က မြန်မာနိုင်ငံ ၏ လယ်ယာထွက်ကုန်များ၊ စားသောက်ကုန်များ၊ လက်မှုပစ္စည်းများနှင့် အဖိုးတန်ကျောက်မျက်ရတနာ များအား ပါဝင်ပြသကြမည်ဖြစ်ပြီး ဆက်စပ်ပွဲများနှင့် ဇွန်လများသို့ ပါဝင် တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြန်မာ့ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့)

# နိုင်ငံ၏အနာဂတ်လူငယ်များကို မိမိတို့နိုင်ငံ၏ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာကို ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်နှင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့် ခေတ်နှင့်ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက် အနာဂတ်လူငယ်များအား လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်သို့ရောက်အောင် တည်မတ်ထိန်းကျောင်းပေးနိုင်မှသာလျှင် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အားကိုးအားထားရသည့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ရရှိလာနိုင်မည်

□ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဒေါ်ဒွဲဘူ၊ ပိုးရယ်အောင် သိန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာ မူထွန်း၊ ဒေါက်တာ ဘရွှေ၊ ခွန်စံလွင်၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဦးရန်ကျော်တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

စစ်ဘက်၊ အရပ်ဘက်မျှတစွာ တာဝန်ခွဲဝေပေးအပ်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် အသစ်ထပ်မံဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ကောင်စီဝင်များနှင့် ပထမဆုံးအကြိမ် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မဲမသမာမှုများကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့် အညီ ယာယီသမ္မတ၏ တာဝန်ပေးအပ်မှုအရ နိုင်ငံ တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အကြီးအကဲများကို တာဝန်ပေးအပ်ရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနအလိုက်တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသူများ၊ အတွေ့အကြုံရှိပြီး သူများနှင့် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသူများကို စိစစ်ရွေးချယ်၍ စစ်ဘက်၊ အရပ်ဘက်မျှတစွာ တာဝန်ခွဲဝေပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

“မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်မှသာ မိမိတို့၏ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ပါတီများအနေဖြင့် အယူအဆများနှင့် သဘောတရားများ တူညီမှု မရှိနိုင်ဘဲ သဘောထားကွဲလွဲမှုများလည်း ရှိနိုင်၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုအလိုက်လည်း မတူညီသည့်လက္ခဏာများရှိ ထို့ကြောင့် လူပုဂ္ဂိုလ်နှင့်လူမျိုးကို အခြေခံဆောင်ရွက်၍ ရမည်မဟုတ်ဘဲ ဒေသနှင့်အမျိုးမျိုး သဘောဆန္ဒအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လူအနည်းစု၏ သဘောထားကိုလည်း အလေးထားရန်လို၊ သို့မှသာ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသည့်ပြည်ထောင်စု၊ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်။ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်။”

ယခင်အစိုးရအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မဲမသမာမှုများကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို အဓမ္မရယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ခြင်းကြောင့် တပ်မတော်မှ ပါတီဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းပြီးနောက် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ တရားမဝင်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းကာ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်များကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် EAO အဖွဲ့အချို့၏ ကူညီအားပေးမှုနှင့် အထောက်အပံ့များကို ရယူ၍ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်မှုများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ရရှိစေရေး၊ ယခင်ကတည်းက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယင်းတို့ကို NCA အပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့သော် အချို့သော EAO အဖွဲ့များအနေဖြင့် NCA သဘောတူညီချက်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ပိုမိုဆိုးရွားလာခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် အချို့သောဒေသများတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း။

သို့သော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မြေကိုအကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေး

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကူညီဆောင်ရွက်ပေး

မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိကမ္ဘာပေါ်တွင် စားနပ်ရိက္ခာလုံခြုံရေး Food Security သည် အမှန်တကယ်လိုအပ်ချက်ရှိနေသည့် အချက်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည့် အခြေအနေများစွာ ရှိနေကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံပြီး MSME ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ခေတ်မီနည်းပညာများ အသုံးပြု၍ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဘက်ပေါင်းစုံမှ စဉ်းစားဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ လယ်စိုက်ပျိုးမြေများတွင် တစ်သီးသစ်စိုက်ပျိုးသည့် မြေဧက သုံးသန်းကျော်ရှိကြောင်း၊ ယင်းနေရာများ၌ ဆီထွက်သီးနှံအပါအဝင် သီးနှံတစ်မျိုးမျိုးကို စိုက်ပျိုးမည်ဆိုပါက ပြည်တွင်းအတွက်လိုအပ်သည့် အခြေခံသွင်းကုန်များ တင်သွင်းနေရမည်ကို လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ပြင်သစ်လည်း ပိုကုန်များ ပိုမိုထုတ်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမှန်တကယ်လိုအပ်သည်မှာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနယ်ပယ်တွင် မြေကိုအကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြင့်မားတိုးတက်လာစေရေး ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စဉ်းစား၍ စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ပြီး ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြင့်မား

တိုးတက်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားများ၏အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အခြေခံဥပဒေ၌ တူညီသည့်အခွင့်အရေးများ ပေးထားပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း တိုင်းရင်းသားဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် တိုင်းရင်းသားဒေသများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် NCA ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများကလည်း အလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ရှေ့ရိုးစွဲကျသည့် အတွေးအခေါ်အယူအဆများဖြင့် စဉ်းစားဆောင်ရွက်နေရမည်မဟုတ်လက်ရှိနိုင်ငံ၏ ပကတိ အခြေအနေများနှင့် ကိုက်ညီစွာ စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူပြင်ပမှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကြောင့် NCA ကို မထိခိုက်စေရန်လည်း အထူးသတိပြုဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ သမာသမတ်ကျသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကို အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ဘက်နိုင်သည့်ဘက်မှ အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း အားလုံးက လုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ယခင်အစိုးရအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မဲမသမာမှုများကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို အဓမ္မရယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ခြင်းကြောင့် တပ်မတော်မှ ပါတီဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းပြီးနောက် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ တရားမဝင်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းကာ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်များကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် EAO အဖွဲ့အချို့၏ ကူညီအားပေးမှုနှင့် အထောက်အပံ့များကို ရယူ၍ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်မှုများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ရရှိစေရေး၊ ယခင်ကတည်းက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယင်းတို့ကို NCA အပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့သော် အချို့သော EAO အဖွဲ့များအနေဖြင့် NCA သဘောတူညီချက်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ပိုမိုဆိုးရွားလာခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် အချို့သောဒေသများတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း။

တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်

မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပြီး ရည်မှန်းချက်တာဝန်များ အောင်မြင်အောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် အချို့သော EAO အဖွဲ့များ၏ လုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများ၌ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ထိခိုက်စေလျက်ရှိသည့်အပြင် ကျောင်းနေအရွယ် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားမှု အခွင့်အရေးများ များစွာဆုံးရှုံး ထိခိုက်နစ်နာစေလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံး၍ လူမှုစီးပွားဘဝများ ထိခိုက်နစ်နာစေလျက်

သို့သော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်။”

တိုင်းရင်းသားများ၏အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အခြေခံဥပဒေ၌ တူညီသည့်အခွင့်အရေးများ ပေးထားပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း တိုင်းရင်းသားဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် တိုင်းရင်းသားဒေသများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် NCA ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများကလည်း အလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ရှေ့ရိုးစွဲကျသည့် အတွေးအခေါ်အယူအဆများဖြင့် စဉ်းစားဆောင်ရွက်နေရမည်မဟုတ်လက်ရှိနိုင်ငံ၏ ပကတိ အခြေအနေများနှင့် ကိုက်ညီစွာ စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူပြင်ပမှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကြောင့် NCA ကို မထိခိုက်စေရန်လည်း အထူးသတိပြုဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ သမာသမတ်ကျသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကို အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ဘက်နိုင်သည့်ဘက်မှ အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း အားလုံးက လုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

❖ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို လွှဲပြောင်းပေးမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် တစ်နိုင်လုံးအကြားအလပ်မရှိ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

အနာဂတ်လူငယ်များအား လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်သို့ ရောက်အောင် တည်မတ်ထိန်းကျောင်းပေး

ခေတ်မီတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သည် ပညာတတ်များ ပေါကြွယ်ဝကြသည့်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရည်မြင့်မားမှသာ ပိုင်းခြားဝေဖန်လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် အတွေးအခေါ်များ ရရှိမည်ဖြစ်သောကြောင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပညာရည်မြင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်လူငယ်များကို မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာကို ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်နှင့် စာမျက်နှာ ၅ သို့



စာမျက်နှာ ၄

တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့် ခေတ်နှင့်ရင်ဆိုင်တန်း နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အနာဂတ်လူငယ်များအား လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်သို့ ရောက်အောင် တည်မတ်ထိန်းကျောင်းပေးနိုင်မှသာ လျှင် တိုင်းပြည်၏အနာဂတ် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် အားကိုးအားထားရသည့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ရရှိလာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်မှသာ မိမိတို့၏ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ပါတီများအနေဖြင့် အယူအဆ များနှင့် သဘောတရားများ တူညီမှုမရှိနိုင်ဘဲ သဘော ထားကွဲလွဲမှုများလည်း ရှိနိုင်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုအလိုက်လည်း မတူညီသည့်လက္ခဏာများ ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လူမျိုးကိုအခြေခံ ဆောင်ရွက်၍ရမည်မဟုတ်ဘဲ ဒေသနှင့်အမျိုးမျိုး သဘောအဆူအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လူအနည်းစု၏ သဘောထားကိုလည်း အလေးထား ရန်လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု၊ စစ်မှန်စည်းကမ်း ပြည့်ဝ သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စွမ်းအားရှိသူ လုပ်ဆောင်ရမည် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့်

❖ နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှု စီးပွားဘဝ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် နှောင့်ယှက်မှုများ ရှိနေမည်ဆိုပါက နိုင်ငံပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို နှောင့်နှေးကြန့်ကြာစေမည်

□ အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်များအားလုံးချုပ်ငြိမ်းပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးအတွက် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးမှလည်း ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလို

လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကွင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာ သည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို လွှဲပြောင်းပေးမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ နိုင်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အကြားအလုပ်မရှိ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ဆန္ဒမပေးခွင့်ရှိသူအားလုံး မဲပေးခွင့်ရရှိ နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးရန်မှာ အစိုးရ၏ တာဝန်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကောက်ယူရာတွင် မှန်ကန်မှုရှိရေး၊ ပြည့်စုံရေး၊ ဆန္ဒ မပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအားလုံး ဆန္ဒမပေးနိုင်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ရာနှုန်းပြည့် ဆန္ဒမပေးနိုင်ရေး တာဝန်ရှိ သူများအားလုံးက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လို ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဟူသည် ရာနှုန်းပြည့်ကျင့် လို အောင်မြင်ရန်ခက်ခဲသော်လည်း ပြည်သူတို့၏ မဲပေး ပိုင်ခွင့်မဆုံးရှုံးစေရေး မိမိတို့က စွမ်းအားရှိသူမျှ

လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စည်းစနစ်ကျနမှုရှိ သည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး နှင့် ၎င်းရွေးကောက်ပွဲမှ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရကို နိုင်ငံတော်တာဝန်များ လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက် နိုင်တော်မီမဲအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် မဲမာမာမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ပထမနှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ နောက်ထပ် သက်တမ်းတိုးယူခဲ့သည့် ခြောက်လတာကာလ အတွင်း နိုင်ငံတော်ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်

အခြေခံကောင်းများချမှတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ ယခုထပ်တိုးကာလများ၌ နိုင်ငံတော် ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း။

ကိုယ်စွမ်းညာထိစွမ်းရှိသရွေ့ ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏လူမှုစီးပွားဘဝ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် နှောင့်ယှက်မှုများ ရှိနေမည်ဆိုပါက နိုင်ငံပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်သူ လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် များကို နှောင့်နှေးကြန့်ကြာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့နှောင့်နှေးစေခြင်းသည် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ် လုံး၏ဆန္ဒဖြစ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာ ရေးနှင့် ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင် ရမည့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် နှောင့်နှေးစေ ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့နှောင့်နှေးအောင် လုပ်ဆောင်နေသူ များသည် ပြည်သူ့ဆန္ဒကို ဆန့်ကျင်နေသူ၊ ပြည်သူ ကို ထိခိုက်စေသူများဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်များအားလုံးချုပ်ငြိမ်းပြီး တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေ ရေးအတွက် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးမှလည်း ပိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြား လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ ဆက်လက်တာဝန်ထမ်းဆောင် မည့်ကာလအတွင်း နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း များကို ကောင်စီဝင်များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအား ဖြင့် အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ကောင်စီဝင်များအားလုံး ကလည်း မိမိတို့ ကိုယ်စွမ်းညာထိစွမ်း ရှိသရွေ့ ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း ဖြင့် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) တံခွန်စိုက်ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်(ရေ) တံခွန်စိုက်ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ဧရာဝတီရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ် အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ကိုယ်စား ဧရာဝတီရေတပ် စခန်းဌာနချုပ်မှ ဦးစိုးကျော်စွာ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် ထွန်းလှနှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ မိသားစုဝင် များ၊ ဒိုင်အိုပွဲဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင် အားကစားသမားများနှင့် အားကစား ဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



များကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ထို့နောက် ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက် ပြုလုပ်ရာ ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား အလိုက် ဆုရရှိသူများနှင့် တံခွန် စိုက်ဖလားဆုရရှိသော ဧရာဝတီ ရေတပ်စခန်းဌာနချုပ် အသင်း အဆိုပါ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)ကိုယ်စား ဌာနချုပ်မှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တံခွန်စိုက်ဆု ဖလားနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆန်း (ယာယီ) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းမှ ပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စု ၁၆ စုအား ထောက်ပံ့

ဆန်း ဩဂုတ် ၇ ကချင်ပြည်နယ် ဆန်းမြို့(ယာယီ) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းမှ ပြောင်းရွှေ့ အိမ်ထောင်စု ၁၆ စုအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက်က ဆန်းမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူး၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဆန်းမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဂွမ်ဂျာနေတံက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စုများအား အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ငွေကျပ် ၈၇၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၁၆ စုအတွက် ငွေကျပ် ၁၃၉၂၀၀၀ ကို ဆန်းမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။



▼ ကျောမိုးမှ

အဆိုပါ ဆင်ဖြူတော်လေးသည် မွေးဖွားစတွင် အရပ်အမြင့် ၂ ပေ ၅ လက်မ၊ ကိုယ်လုံး လုံးပတ် ၃ ပေ ၁ လက်မ၊ ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင် ၁၈၀ ခန့်ရှိပြီး ရတနာဆင်ဖြူတော်များ၏ ကြန့်အင်လက္ခဏာ ၈ ချက်အနက် မျက်လုံး ပုလဲရောင်ဖြစ်ခြင်း၊ ကျောကုန်းမှာ ငှက်လှေ ကိုင်းသဏ္ဍာန်ဖြစ်ခြင်း၊ အမွေးအဖြူရောင်ဖြစ်ခြင်း၊ အမြီးတံခါးပတ်ဖြစ်ခြင်း၊ အရေပြားမှာ ဩစာကွက်ဖြစ်ခြင်း၊ အသားအရေ ပန်းရောင်ဖြစ်ခြင်း၊ ခြေဖဝါးတွင်ရှေ့ခြေသည်း ၅ ခုစီနှင့် နောက်ခြေသည်း ၄ ခုစီပါရှိခြင်း၊ နားကြီးခြင်း စသည့် ရတနာဆင်ဖြူတော်များ၏ ကြန့်အင်လက္ခဏာ

ရ ချက်ကိုကိုညီသော ဆင်ဖြူတော်လေးဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ဆင်ဖြူတော်လေးသည် အသက် ၁ နှစ်၊ ၁၅ ရက်သား အရွယ်ရှိပြီး အရပ်အမြင့် ၃ ပေ ၁၀ လက်မ၊ ကိုယ်လုံးလုံးပတ် ၆ ပေ ၅ လက်မ၊ ကိုယ်အလေးချိန် ၆၅၇ ပေါင် ရှိလာကြောင်း၊ ဆင်ဖြူတော် လေး “ရဋနန္ဒက” မှာ ငယ်စဉ်ကတည်းကပင် လူနှင့် ယှဉ်ပါးသည့် ဆင်ဖြူတော်လေးဖြစ်ပြီး ပိုမိုယှဉ်ပါးလာစေရန် ဆင်နှင့်လူသား တို့အကြား ကောင်းမွန်စွာဆက်ဆံတတ်စေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြား ခြင်းစနစ် “Peace Human and Elephant Interaction Training” ဖြင့် လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရခိုင် ပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းတို့တွင် နေရာအနှံ့ အပြား မိုးထစ်ချနိုင်ခဲ့ပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုတ်လေအားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အားကောင်းရာမှ အားလျှော့ကောင်း နေသည်။ မိုး/ဇလ



# မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ (၁၀)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၇  
မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ခင်သက်ဌေးနှင့် ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်တို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်အခမ်းအနားတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစိုးဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့်

ပန်းတိုင် (၁၇)ခုအနက်မှ ပန်းတိုင် (၅)ဖြစ်သည့် “ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှမှုကို ရရှိရန်နှင့် အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များအားလုံးကို စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရန်” ဆိုသည့် ရည်မှန်းချက်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်

၁ သန်းရှိသောကြောင့် အမျိုးသမီးဦးရေမှာ အမျိုးသားဦးရေထက် ၂ သန်းကျော် ပိုမိုများပြားလျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသမီး စွမ်းအားစုကြီး၏ စွမ်းဆောင်ပိုင်မှုကို ထိထိရောက်ရောက်ရယူနိုင်ရန် လိုအပ်

သကဲ့သို့ အမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပိုမိုမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီတွင် ပါဝင်သည့် အမျိုးသမီးအဖွဲ့များအားလုံးက စုစည်းညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝေဝေသာက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေး

အသင်း လှုပ်ရှားမှုမှတ်တမ်းစီဒီယိုကို ပြသသည်။ လှူဒါန်းမှုများ ဂုဏ်ပြုယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်း (၁၀)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားတွင် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းမှုများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင် ကြေညာသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်း မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီတွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် တက်ကြွစွာ ဆောင်ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့်တွင်သာမက လက်ရှိ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်သည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်တို့တွင်လည်း အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းပြီး တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိနိုင်ငံတော်က အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည့် အမျိုးသမီးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင်လည်း အမျိုးသမီးများအား နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားမှုပျောက်ရေးဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကုန်စင်းရှင်းနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှု

ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ အာဆီယံဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း မဏ္ဍိုင် (၃) ခုအောက်ရှိ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ အဖွဲ့အစည်းများက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် ASEAN Gender Mainstreaming Strategic Framework - AGMSF (2021-2025)ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း အသင်းကပါဝင်လျက်ရှိပါကြောင်း။ စွမ်းဆောင်ရည် ပိုမိုမြှင့်တင်၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခန့်မှန်းလူဦးရေ ထုတ်ပြန်စာရင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခန့်မှန်းလူဦးရေမှာ ၅၅ ဒသမ ၈ သန်းရှိပြီး အမျိုးသားဦးရေ ၅၅ ဒသမ ၇ သန်းနှင့် အမျိုးသမီးဦးရေမှာ ၅၉ ဒသမ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်း၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ အခမ်းအနားတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့်များကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



### တရားမအထူးအယူခံမှု (၄) မှု ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးသာဌေးနှင့် ပြည်ထောင်စု  
တရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးမျိုးတင့်၊  
ဦးခင်မောင်ကြီး၊ ဦးသိန်းကိုကိုနှင့် ဒေါ်သင်းသင်းနွဲ့တို့ပါဝင်သည့်  
အထူးအယူခံခံရသူသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စု  
တရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁) ၌ ရုံးထိုင်၍ တရားမ

အထူးအယူခံမှုအမှတ် ၃၇/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်)၊ ၃၈/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်)  
၃၉/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်) နှင့် ၅၇/၂၀၂၂ (ရမ်း) စုစုပေါင်း တရားမအထူး  
အယူခံမှု (၄) မှုတို့ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေး  
ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ  
သည်။  
သတင်းစဉ်

### နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ်  
ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင်  
ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်  
ခန့်မှန်းချက်မှာ မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိမည်။  
မိုး/ဇလ

## ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး၊ စိုက်ကေတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ သီးထပ်တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်  
တော်အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်  
ရေး၊ စိုက်ကေတိုးချဲ့ စိုက်ပျိုး  
ရေး၊ သီးထပ်တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေး  
လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍  
လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို  
ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်  
တော်ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေး  
ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)  
အစည်းအဝေးသို့ နေပြည်  
တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း  
ထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ  
အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊  
ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့  
ဥက္ကဋ္ဌများ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ  
ရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ မျိုးစေ့ထုတ်  
လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သဘာဝ



မောင်မြေဩဇာထုတ် လုပ်ငန်းရှင်  
များ တက်ရောက်ကြသည်။  
ရှေးဦးစွာ နေပြည်တော်  
ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်  
မောင်ဆွေက နေပြည်တော်  
ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း နိုင်ငံ  
စီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့်  
ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ  
နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းလင်းတင်ပြပြီး  
ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးမြို့  
ရေးလုပ်ငန်းရှင်များက နိုင်ငံစီးပွား  
မြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်  
ရွက်နေသည့် စိုက်ပျိုးရေးမြို့ရေး  
လုပ်ငန်းများ၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်  
ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွား  
မြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် မွေးမြူ  
ရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများကို  
သွင်းအားစုများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး  
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
ပြီး အသားကဏ္ဍ တိုးတက်လာစေ  
ရန်နှင့် အသားစားသုံးမှုမူလုံစေရန်  
မွေးမြူလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများ  
အနေဖြင့် အမှန်တကယ် တိုးတက်  
အောင် မွေးမြူသွားရန် လိုအပ်  
ကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေး  
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် စိုက်  
ကေတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ သီးထပ်  
တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ  
အပြင် မွေးမြူရေးကဏ္ဍကို  
လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဌာန  
ဆိုင်ရာများက အလေးထားပြီး  
အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်  
ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား  
ကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်း  
လိုက်သည်။  
သတင်းစဉ်

## (၁၂)ကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ အခမ်းအနား တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)တွင် ကျင်းပ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၇  
(၁၂)ကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တိုင်းရင်း  
ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ၌ နှင်းသတင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး  
ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး  
တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်သင်းဝေ၊  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ  
ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ AVUSH ဝန်ကြီးဌာန၏ အကြံပေး၊  
အာယုဗေဒဆေးပညာဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင် ပညာရှင်  
Dr.Manuji ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေး  
မှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊  
မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ  
တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း(ဖဟို)နှင့် တိုင်းရင်းဆေး  
ပညာရှင်ဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့်  
အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးပိုး ထုတ်လုပ်သူများနှင့်  
ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်  
အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး  
မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်  
များ၊ စာတမ်းရှင်များနှင့် စိုက်ကြားထားသည့်  
ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြပြီး နဝရတ်



ကတိသစ္စာကို သံပြိုင်ရွတ်ဆို၍ အခမ်းအနားကို  
ဖွင့်လှစ်သည်။  
ထို့နောက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ  
ဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာအေးထွန်းက အဖွင့်အမှာ  
စကားပြောကြားရာတွင် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသန  
စာတမ်းဖတ်ပွဲများသည် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေး  
လောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးပါသည့်  
ခြေလှမ်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးသုတေသန  
များကို ဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံတော်မှ အလေးထား  
အားပေးချီးမြှောက်နေပါကြောင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင်  
တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်များနှင့် သိပ္ပံသုတေသီပညာ  
ရှင်များ၏ စာတမ်းများပါဝင်ခြင်းကြောင့် ပညာရှင်  
များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသုံးသပ် အဖြေရှာ၍ အသုံးချနိုင်  
မည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း  
ပြောကြားသည်။  
ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်း  
ဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊

စုစုပေါင်း ၂၆ စောင်၊ ပိုစတာ ရှစ်စောင် တင်သွင်း  
ဖတ်ကြားကြမည်ဖြစ်ပြီး အကောင်းဆုံးတိုင်းရင်းဆေး  
သုတေသနစာတမ်း၊ သိပ္ပံသုတေသနစာတမ်း၊  
ကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်းနှင့် ပိုစတာ  
များမှ အရည်အသွေးအဆင့်မီသည့် သုတေသန  
စာတမ်းများကို စိစစ်အကဲဖြတ်ပြီး ဆုများချီးမြှင့်  
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

※ ကျောမိုးမှ  
ပယ်နယ်တီ အဆုံးအဖြတ်တွင် လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ  
နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ နိုင်ဂိုးရိုးယားအသင်းက မြေစွမ်း  
ပြသကာ ပွဲချိန်တစ်လျှောက် ထိန်းချုပ်ကစားထားနိုင်ခဲ့သော်လည်း  
လိုအပ်သည့်သွင်းဂိုးများ ရယူထားနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ပွဲချိန် ၈၇ မိနစ်တွင်  
အင်္ဂလန်အသင်းမှ လော်ရန်ဂိုးမစ် အနိုင်ကတိပြ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည့်  
အတွက် လက်ကျန်ပွဲချိန်များကို တစ်ယောက်လျှော့ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစား  
ခဲ့ရသည်။ သို့သော်လည်း နိုင်ဂိုးရိုးယားအသင်း၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုက

နိုင်ပွဲရရှိသည့်အထိ လုံလောက်မှုမရှိသည့်အတွက် ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာခဲ့ရပြီ  
ဖြစ်သည်။  
နိုင်ဂိုးရိုးယားကို ပယ်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်တွင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့်  
နာမည်ကြီး အင်္ဂလန်အသင်းသည် ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် ကိုလံဘီယာနှင့်  
ဂျမေကာအသင်းတို့ထံမှ အနိုင်ရရှိမည့်အသင်းနှင့် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင်  
ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။  
ဩစတြေးလျနှင့် ဒိန်းမတ်အသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို ညနေ ၅ နာရီက  
ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဩစတြေးလျအသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိကာ

နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ ဒိန်းမတ်အသင်းက သာလွန်  
သည့် စွမ်းဆောင်မှုမျိုး ထုတ်ပြနိုင်ခဲ့သော်လည်း အသင်းစွမ်းဆောင်  
ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက်ရှိနေသည့်အတွက် ယခုနှစ်အမျိုးသမီးကမ္ဘာ  
ဖလားကို ၁၆ သင်းအဆင့်ဖြင့်သာ လက်ပြန်ဆက်ခံရပြီဖြစ်သည်။  
နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သော ဩစတြေးလျအသင်းသည်  
ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် ပြင်သစ်နှင့် မော်ရိုကိုအသင်းတို့ထံမှ အနိုင်ရရှိမည့်  
အသင်းနှင့် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။  
အောင်ဇော်



# ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်း (၁/၂၀၂၃) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြုလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်း (၁/၂၀၂၃) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးရဲတင်၊ ဌာနအကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သင်တန်းနည်းပြများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။ (ဝဲပုံ)  
စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချ  
ယခုဖွင့်လှစ်သည့် လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသွားမည်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ကာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ သင်တန်းနည်းပြများက ဦးစီးဌာန၏ မူဝါဒနှင့် အခန်းကဏ္ဍ၊ ရည်မှန်းချက် တာဝန်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ရုံးလုပ်ငန်းလက်စွဲ၊ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း၊ ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းနည်း၊ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ Digital Library Management System (DLMS) အသုံးပြုနည်း၊ သတင်းအမှန်များကို ပြည်သူများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်စေရေး လျင်မြန်စွာ ထုတ်ပြန်နိုင်စေရန်နှင့် မီဒီယာကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သတင်းအမြန်အလှန်စီးဆင်းရေး၊ မီဒီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဆိုင်ရာ သိနားလည်မှု (MIL)၊ လူမှုမီဒီယာ (Social Media) သိကောင်းစရာများ၊ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်း၊ သတင်းမီဒီယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဘာသာရပ်များကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးရဲတင်က ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် ဒုတိယဦးစီးမှူးများအား ဦးစီးဌာန၏ မူဝါဒနှင့် အခန်းကဏ္ဍ၊ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာကျင့်သုံးမည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ကျင့်ဝတ်များနှင့် ဒုတိယဦးစီးမှူးများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သိရှိလိုက်နာပြီး ဌာန၏ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း။  
သင်တန်းတွင် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာဘာသာရပ်များကို စတင်သင်ကြားရခြင်းဖြစ်သော်လည်း လက်တွေ့

လုပ်ငန်းတွင် အမှန်တကယ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းဘာသာရပ်များဖြစ်၍ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်အောင် လေ့လာသင်ယူပြီး မိမိတို့၏ တစ်ဦးချင်းစွမ်းဆောင်ရည်များ တိုးတက်လာစေရေးအတွက် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်မှုနှင့်အတူ စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။  
အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းတွင် သင်ကြားပေးမည့် ဘာသာရပ်များသာမက ပိုမို

ကောင်းမွန်သည့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများကိုလည်း အမြဲလေ့လာသင်ယူ၍ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဦးစီးဌာနတို့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များ အောင်မြင်စေရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းသားများအနေဖြင့် သင်တန်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာကြပြီး သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်အောင် ကြိုးစားသင်ယူကြ၍ လက်တွေ့လုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးရှိရှိ ပြန်လည်အသုံးချနိုင်ရေး အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်း

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုး နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် နွားမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမြင့်စိုးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပင်လောင်း

မြို့နယ် နောင်မွန်းကျေးရွာရှိ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် နောင်တရားမြို့ရှိ နောင်တရား အာလူးစိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း၏ သဘာဝမြေဩဇာစက်ရုံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း

ခွင်သို့ ရောက်ရှိရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌက စက်ရုံတည်ဆောက်နေမှုနှင့် သဘာဝမြေဩဇာထုတ်လုပ်မှုအစီအစဉ် တင်ပြမှုများအပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီးက လာမည့် နိုင်ငံဘာဒီဇင်ဘာလတွင် သဘာဝမြေဩဇာများကို စတင်ထုတ်လုပ်၍ ဒေသခံတောင်သူများကို နှေးနှောင်းစွာ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး၊ သဘာဝမြေဩဇာထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိ ရောင်းချခွင့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် လျှောက်ထားရေး၊ ကုန်ကြမ်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားပြီး စက်ရုံအတွက် ရောက်ရှိနေသည့် စက်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။  
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ပင်းတယမြို့နယ် သရက်ကုန်းတောင်ကျေးရွာရှိ ထွန်းတောက်ကြယ် နွားမွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းမှ အသင်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ နွားမြီးများ စနစ်တကျဆောက်လုပ်ရေး၊ ခြံလှောင်စနစ်ဖြင့် မွေးမြူခြင်းမှ ရရှိသော နွားချေးများကို သဘာဝမြေဩဇာအဖြစ် သီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် အသုံးပြုကြရမည် မှာကြားပြီး သရက်ကုန်းတောင်ရွာနှင့် မြောက်ရွာအတွက် အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေသွယ်တန်းခြင်း လုပ်ငန်းတွင် လိုအပ်သည်များ ပြုပြင်မွမ်းမံ ဆောင်ရွက်ရန် ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP) ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၅၀ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ယွန်းလျှိုလယ်ယာ အထောက်အကူပြု ကုမ္ပဏီမှ သရက်ကုန်းတောင်ရွာရှိ ထွန်းတောက်ကြယ် နွားမွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းမှ အသင်းသားများ စိုက်ပျိုးရန် အစားကရင်းမြက် ပျိုးပင်များ၊ ပြည်လုံးချမ်းသာ ကြီးမြန်သစ်ပင် အပင် ၂၀၀ နှင့် စိမ်းစိုအိမ်ကန် ကောက်ပုံပေးအပ်သည်။  
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် သရက်ကုန်းကျေးရွာရှိ ထွန်းတောက်ကြယ် နွားမွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်းသမဝါယမအသင်းမှ မွေးမြူထားသော နွားမြီးများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်



## ရွှေတောင်မြို့နယ်၌ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြ

ရွှေတောင် ဩဂုတ် ၇  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေတောင်မြို့နယ် နွားမယ်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ တောင်သူ ဦးဌေးဝင်း၏ လယ်မြေ ၁၆ ဧကတွင် စပါးမျိုးကောက်စိုက်စက်(လက်ဆွဲ)ဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့သည်။  
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ခရိုင်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းဇော်က ကောက်စိုက်စက်(လက်ဆွဲ)ဖြင့် စိုက်ပျိုးသရုပ်ပြခြင်းနှင့် ကောက်စိုက်စက်(လက်ဆွဲ)အသုံးပြုပုံအဆင့်ဆင့်တို့ကို တောင်သူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ပြည်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်

ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်စိုက်/ကြပ်ကော်မတီပါ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟံဝင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွှေတောင်မြို့နယ်၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ်နှင့် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တက်ရောက်ပြီး ပြည်ခရိုင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ကောက်စိုက်စက်(လက်ဆွဲ)ဖြင့် စိုက်ပျိုးသရုပ်ပြခြင်းနှင့် ကောက်စိုက်စက်(လက်ဆွဲ) အသုံးပြုပုံအဆင့်ဆင့်တို့ကို တက်ရောက်လာသော တောင်သူများအား ရှင်းလင်းပြသကာ ကောက်စိုက်သမ အစုအဖွဲ့သုံးဖွဲ့က ကောက်စိုက်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီး ဆုရရှိသည့်အဖွဲ့များအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
ကိုကိုမင်း(ပြန်/ဆက်)

## သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ရေကျော်ခဲ့သည့် ကျေးလက်လမ်း၊ တံတားများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

သံတွဲ ဩဂုတ် ၇  
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဩန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးဝင်းမြင့်ဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး ရေကြီးရေလျှံခြင်းကြောင့် လမ်း၊ တံတား ရေကျော်ခဲ့သည့် နေရာများအား ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)  
ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် အဖွဲ့သည် သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း

ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိမ့်မည်။  
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖို့၊ သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းဖို့



# အသိပညာပဟုသုတနှင့် ပြည့်စုံသည့် လူတော်လူကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၇

လူငယ်များမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊ အတွေးအခေါ် မှန်ကန်ရေးနှင့် ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးသည့် လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့စွန်လွဲ ၁ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့ နည်းပညာ တက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာ ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇင်မင်း ထက်က လူငယ်များ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ၊ မိတ္တူ၊ ဘောဂစသည့် ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး အသိပညာပဟုသုတနှင့်ပြည့်စုံသည့် လူတော်လူကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ နေပြည်တော် ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တက္ကသိုလ်များ၊ ကောလိပ်များနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲများနှင့် လူငယ်စကားပိုင်းများကို လစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသား/

ကျောင်းသူလူငယ်များအနေဖြင့် တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအပေါ် ချစ်ခင်မြတ်နိုးစိတ်နှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်နိုင်သည့် လူငယ်များဖြစ်လာအောင် ကြိုးစားနေထိုင်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက လူငယ်နှင့် အားကစားခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရမည်းသင်းခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူက



လူငယ်နှင့် စာဖတ်ခြင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားကြပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဗဟုသုတဉာဏ်စမ်းမေးခွန်းများ မေးမြန်းကာ အမှတ်တရဆုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာဗဟို

ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက အားကစားပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ နည်းပညာ တက္ကသိုလ် (ရမည်းသင်း) မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်က လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ တပ်မတော် (လေ) မှ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၇

တပ်မတော် (လေ) အနေဖြင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်လေယာဉ် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။



ထိုသို့ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကျွန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပေးပို့သည့်ဆေးပစ္စည်းနှင့် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများကို တပ်မတော် (လေ) မှ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိရာ ယနေ့အချိန်ထိ ထောက်ပံ့

ရေးပစ္စည်း ၅၇၈ ဒေသ ၅ တန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း ၃၅၈၈ ဦး တို့အားပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လေဆိပ်များသို့ ရောက်ရှိသည့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက် ပေးပို့ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါတပ်မတော် လေယာဉ်/ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသော ပစ္စည်းများကို တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံ ရယူပေးကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၇

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥတ္တမပန်းခြံ၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘိစကွတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသားဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအသားဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် အရောင်းဆိုင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲနက်ဝယ်ယူ အားပေးကြကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



## အများပြည်သူများအား သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်များ စတင်ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၇

မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) နှင့် Exporter ကုမ္ပဏီများ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုများသည့် ဆန်များကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ဝါးတန်းလမ်းရှိ ဆန်စပါးကုန်စည်နှင့် ဘူရင့်နောင်ရှိ ဆန်စပါး ကုန်စည်ခိုင်များတွင် စတင် ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ယခင် ရောင်းတုန်းက ပြည်သူတစ်ဦးကို မှတ်ပုံတင်ပြဆန်တစ်အိတ် ဝယ်ယူခွင့်ပေးထားတယ်။ နှစ်ခေါက် သုံးခေါက် ဝယ်ကြတယ်။ ဒီတစ်ခါ မှတ်ပုံတင်ပြ နှစ်အိတ် ဝယ်ယူခွင့်ပေးထားတယ်။ ဒါကြောင့်မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးဖို့ စက်ဝယ်ပြီး စစ်ဆေးသွားမယ်။ တစ်လကျော်ရင်ထပ် ဝယ်လို့ရပါတယ်။ ကနဦးဆန်အိတ် ငါးသောင်းရောင်းချသွားမှာ ဖြစ်

ပါတယ်”ဟု မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးကုန်သည်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေလင်းက ပြောသည်။ အဆိုပါ ဆန်များကို ရွှေဘိုပေါ်ဆန်းမွေး ဆန်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၁၀၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀၊ ဧရာဝတီပေါ်ဆန်းမွေး တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၄၀၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၉၇၀၀၀၊ ဧည့်မထ နိုင်ငံဆန် (၁၀ ရာခိုင်နှုန်း) စားဆန်များ တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၆၅၀၀၀

နှင့် ဧည့်မထ (၂၇ ရာခိုင်နှုန်း) စားဆန် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းချပေးနေခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားတင်ပြ၍ လာရောက် ဝယ်ယူနိုင်မည့် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝယ်ယူလိုသူများ အနေဖြင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြား တစ်ခုလျှင် တစ်လအတွက် ပေါ်ဆန်းအမျိုးအစား ဆန်အိတ် တစ်အိတ်နှင့် ဧည့်မထအမျိုးအစား ဆန်အိတ် တစ်အိတ်တို့ကို ဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအပြင် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာန/စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ကုမ္ပဏီမှ တင်ပြစာများဖြင့် Email: admin@mrf.com.mm သို့ ပေးပို့ဆက်သွယ် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အာကာလင်း



ကြီးမြန်သစ်ပင် စိုက်ပျိုးလျှင် စွမ်းအင်လည်းရ ပြည်လည်းလှ



# “မိုခါ” မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များ (၁၂) (နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန)

## □ မြင့်စိုး(နတလ) □

ငါရဲ့ချစ်တေမြို့စစ်တွေ

မေလ ၁၉ ရက်နေ့ ပထမတစ်ခေါက်ခရီးစဉ် လေယာဉ်ပေါ်မှမြင်ရသော စစ်တွေမြို့မြင်ကွင်း များက စိတ်ချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ တစ်စက်ကလေးမျှ ပင်မရှိ အာရုံကို နောက်ကျိရွာထွေးသွားစေခဲ့ သည်။ ဇွန်လ ၁၉ ရက်နေ့ စစ်တွေသို့ ထပ်မံ ရောက်ရှိခဲ့သော ဒုတိယတစ်ခေါက်ခရီးစဉ် ယခင် အခြေအနေလောက်မဆိုးတော့။ အခြေအနေဟု ကျွန်တော်သုံးနှုန်းလိုက်ခြင်းမှာ ပြီးခဲ့သည့် မေလ ၁၄ ရက်နေ့ “မိုခါ” မုန်တိုင်းဝင်ရောက်မှုနေ့က တိုက်ခတ်ပြီးစ အခြေအနေနှင့် တစ်လခန့်အကြာ ထပ်မံမြင်တွေ့ခွင့်ရခဲ့သော အခြေအနေနစ်ချက် ယှဉ်ကြည့်လိုက်ခြင်းဖြစ်၏။ မြို့သန့်ရှင်းရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန် ရနေပြီဖြစ်သလို ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ၌ ရိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်တာများ စတင်နေ ကြပေပြီ။ ယခု ဇူလိုင် ၂၁ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သော တတိယတစ်ခေါက် ခရီးစဉ်ကမူ ပျောက်ဆုံးသွား သော စစ်တွေမြို့ကြီးကို ပြန်တွေ့လိုက်ရဘိ အလား၊ စိတ်မှာ ကြည်နူးဝမ်းသာဖြစ်ရပါ၏။

၁၉၉၆ ခုနှစ်မှာ စတင်ရောက်ဖူးခဲ့သော စစ်တွေ၊ ရခိုင်သားလေသံနှင့်ပြောရလျှင် ငါရဲ့ ချစ်တေ မြို့စစ်တွေ အနီးစစ်တွေအပါအဝင် ရခိုင် ဒေသသို့ နာလဝန်ထမ်းဘဝဖြင့် အကြိမ်ပေါင်း များစွာအခေါက်ပေါင်းများစွာ ထပ်မံရောက်ခွင့် ကြုံခဲ့ပါသည်။ အငြိမ်းစားမယူချင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် အထိယူကြပါပြီ။ လောကနန္ဒာ၊ အတုလမာရီနီ ပြည်လုံးချမ်းသာ၊ လက်ဝဲသလုံးတော်၊ အဓိဋ္ဌာန် စေတီ အစရှိသော တန်ခိုးကြီးဘုရားများကို ဖူးမြော်သည်။ စစ်တွေမြို့မှာ အေးအေးလူလူ အပန်းဖြေနန်း ခွင့်ရခဲ့သည်။ ကမ်းခြေက သံပုံ စေတီပုံဆင်နွှဲနေသူများကိုလည်း အနီးစိမ်းရည် လေးသောက်ရင်း ငေးခဲ့ဖူးသည်။ စစ်တွေမြို့ထဲက ဘဏ်နားမှာရောင်းသည့်ဆိုသော နာမည်ကြီး ဒေသ အစားအစာ စာနာပါရာမုန့်ကိုလည်း စားခဲ့ ဖူးသည်။ နှစ်ပေါင်းများစွာ ရင်းနှီးချစ်ခင်ခြင်း၊ သံယောဇဉ်ရှိခြင်းတို့နှင့် အသားကျနေသော စစ်တွေမြို့ကြီးသည် မိုခါမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်အပြီး ကျွန်တော်မြင်ကွင်းထဲမှ ခေတ္တခဏ ကွယ်ပျောက် သွားခဲ့သည်။ သို့သော်ငြားလည်း နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲ၏ အမြော်အမြင်ကြီးစွာ လမ်းညွှန်မှု၊ အမျိုးသားသဘာဝတေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ၏ တက်ညီလက်ညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ရခိုင် ပြည်နယ် မြို့နယ်အသီးသီး၌လှာရောက် တာဝန် ထမ်းဆောင်ကြသော တပ်မတော်အရာရှိကြီး



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် မောင်တောမြို့ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးစဉ်။

များအပါအဝင် လုပ်အားဒါန ပစ္စည်းနှင့် ငွေအလှူ ဒါန ပေးလှူကြသူများအားလုံး၏ ကြည်လင် ထက်သန်သော ဇောစေတနာတို့ကြောင့် စစ်တွေ မြို့ကြီးအပါအဝင် မြို့နယ်အသီးသီး၌ အချိန်တို အတွင်း မူလအခြေအနေသို့ ရောက်လုနီးပါး ဖြစ်နေကြောင်း တွေ့ရသည်။ မျှော်မှန်းထားသည် ကတော့ အရာအားလုံးသည် မူလအခြေအနေထက် ပိုမိုသာလွန်ကောင်းမွန်ရပေမည်။ ယခုလတံတလော မှာပင် ကျွန်တော်မြင်ကွင်းထဲက ခေတ္တခဏ ကွယ်ပျောက်သွားသော ငါရဲ့ချစ်တေမြို့စစ်တွေကို ပြန်လည်တွေ့မြင်ခွင့်ရနေပြီ မဟုတ်ပါလား။

မင်းသားရွှေဘဝကြာပီလာပါတော့မည် လယ်စဉ်ကကြည့်ခဲ့ဖူးသော မင်းသားကြီးရွှေဘဝ၏ ရုပ်ရှင်ကားများ၊ ကျွန်တော်အပါအဝင် တောကလူ အများအပြားက ရွှေဘဝကို ကြိုက်ကြသည်။ ကြိုက်ကြ ပေမယ့်၊ ရွှေဘဝဆိုတာက မြေရှင်ယာရှင် ဓနရှင်တွေ ကို အမြဲတော်လှန်ခဲ့သူ ပစ္စည်းမဲ့လူတန်းစားများ၏ ကယ်တင်ရှင်၊ တောက မိုးတုတ်လိုဇာတ်ကားမျိုး ဆိုလျှင် အားပေးလိုက်ကြသည်မှာ လက်ခုပ်သံက တဖြောင်းဖြောင်း၊ အခက်အခဲ အကျဉ်းအကျပ်ထဲကျ နေပြီဆိုလျှင် ရွှေဘဝကလယ်မည်ကို ကြိုသိနေကြ သည်။ လူဆိုးတွေနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်နေလျှင်လည်း ရွှေဘဝနိုင်မှာ။ သို့မဟုတ်ကတော့ လယ်ကွင်းထဲမှာ ထောင်ထားသော ပိတ်ကားခမာ ပုစွန်ကျစ်စာစာစာ ပြောင်းဖူးရိုးစာ မိပြုသာမှတ်။ ယခုလည်း ခေါင်းစဉ် တတ်ထားသည်က နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ သို့သော်ငြားလည်း ယခုချိန်ထိ နယ်စပ်ရေးရာပုဂ္ဂိုလ် တစ်လုံးမျှမပါသေး။ “မိုခါ” မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ရခိုင်

ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ချက်များ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျွန်တော်ဂုဏ်ပြု ဆောင်းပါးများ ရေးသားနေသည်မှာ သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနအထိ ၁၁ ပုဒ် ရှိသွား ခဲ့ပေပြီ။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနများက ကျန်နေဆဲ။ အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အားနာစွာဖြင့် ကျွန်တော်ပြောလိုသည်ကတော့ မင်းသားကြီးရွှေဘဝ မကြာမီလာပါတော့မည်ဟူ၍ သာ...။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနဆိုသည်မှာ နယ်စပ်ဒေသနှင့်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော ဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် အားလုံး သိထားကြပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ဆိုလျှင် ရခိုင် ပြည်နယ်သည်လည်း နယ်စပ်ဒေသများထဲမှာ ပါဝင်နေသည့်အတွက် မိုခါမုန်တိုင်းမကျရောက်မီ မှာ အချိန်ကာလများစွာကတည်းက ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အထူးပြောရမည် မလိုတော့ပါ။ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် “ရခိုင် ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ညှိနှိုင်းပေးပေးစေရေး ကော်မတီ” တွင်လည်းကောင်း၊ “ပြည်တွင်းနေရပ် စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား အဆင့်ကော်မတီ” တွင်လည်းကောင်း ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်

ကို ယူထားရပါသည်။ ထိုထက်ပို၍ညွှန်းဆိုရလျှင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသော နယ်စပ်ဒေသ နှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဗဟိုကော်မတီတွင်လည်း အတွင်းရေးမှူးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် မေလ ၅ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းအချိန် တွင် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌမှူး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ အောက်ပါတို့ကို ထည့်သွင်းမိန့်ကြားခဲ့သည် -

“နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပြီး အလွန် အရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်လာနိုင်သည်နှင့်အမျှ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး များအကြား အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှု များ ပိုမိုရရှိလာပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုတွေလည်းတိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမှ လည်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက် ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း” “တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက လိုလားတောင့်တနေကြသည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးအဖြစ် တည်ဆောက်နိုင်ရန် အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် တစ်နိုင်ငံလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးကိုလည်း နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရရှိနိုင်သည် ကို အလေးအနက်သတိမူကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း” အထက်ပါ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ နယ်စပ် ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌လည်း ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဆောင်ရွက်နေသည်မှာ ၁၉၈၉ ခုနှစ်မှ ယနေ့ကာလ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍လည်း ဆောင်ရွက်ပေးဦး မည်သာ။

မိုခါမုန်တိုင်းသင့်ကာလ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများ ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း နာလဝေဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ဒေသဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ များ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ဖွဲ့စည်း၍ နယ်စပ် ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် မိုခါမုန်တိုင်းမဖြစ်ပေါ်မီ အကြိုကာလ များတွင် ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်၍လည်းကောင်း မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရပြီးနောက် ပြန်လည်တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ညှိနှိုင်းပေးပေးမှုများ၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်၍လည်းကောင်း ထက်ထက်သန်သန်ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မိုခါမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ပြီးနောက် ထိုဒဏ်ပျက်စီးသွားသော ဆေးခန်း၊ ဆေးခန်း၊ တက္ကသိုလ်များ။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

“နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပြီး အလွန်အရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကို တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လာနိုင်သည်နှင့်အမျှ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြား အပြန်အလှန် နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုများ ပိုမိုရရှိလာပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုတွေလည်း တိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမှလည်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်”





နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးခဲ့သော မဟာဝေယနံသာသနာဗိမာန်တော်ကြီး။



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးထားသော ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ရှိ ဦးရာဇ်တော်မင်္ဂလာကြီးတံတားမှာ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ သွားလာနေကြသော ဘုရားဖူးပြည်သူများ။

**စာမျက်နှာ ၁၀ မှ**

အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ သာသနာ့အဆောက်အအုံများ၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ လမ်း/တံတားများ၊ လူနေအိမ်များစသည်တို့ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်ရန်အတွက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ စီစဉ်လမ်းညွှန်မှုအရလည်းကောင်း၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့်လည်းကောင်း၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ ထိုအထဲတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ခုနစ်ပေသွပ်ချပ် ၁၀၀၀၀၊ ဘီလပ်မြေအိတ် ၃၀၀၀၊ သွပ်ရိုက်သံ/သံရိုက်သံ ၇၂၅ ပိဿာတို့ကို ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ မှန်တိုင်းသင့်ဒေသများတွင် လတ်တလောကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲမှာ စားရေးဖြစ်သည်။ ယင်းအခက်အခဲကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ကူညီထောက်ပံ့မှုများ၊ အလှူရှင်များ၊ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများက ပေးပို့လှူဒါန်းမှုများဖြင့် ဆန်နှင့် စားသောက်ပစ္စည်းများ၊ သောက်ရေသန့်များ အစရှိသည်တို့ကို စစ်ရေယာဉ်ပုထိုးကဲ့သို့ တပ်မတော်ရေယာဉ်ကြီးများ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ရေယာဉ်နှင့် ပုဂ္ဂလိက ရေယာဉ်ကြီးများ၊ တပ်မတော်ရေယာဉ်၊ မြန်မာ့လေကြောင်းမှ ရေယာဉ်များ၊ ကုန်းလမ်းခရီးမှ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ယင်းကဏ္ဍ၌လည်း နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ဆန်အိတ် ၁၀၀၀၊ ဆီပိဿာ ၁၅၀၀၊ ဆားအိတ် ၃၀၊ ကုလားပဲ ပိဿာ ၃၀၀၀၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ဖာ ၂၅၀၀၊ သောက်ရေသန့်ကတ် ၂၅၀၀ လှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။

**ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကွပ်ကဲဆောင်ရွက်**

မှန်တိုင်းသင့်ဒေသများ အားလုံးအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့သို့ လာရောက်ကွပ်ကဲဆောင်ရွက်ကြသူများမှာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စံနဲ့၊ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးပုရိုး၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်တို့ ဖြစ်ကြသည်။ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး

ဖုန်းမြတ်နှင့် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထင်လတ်ဦးတို့က တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကွပ်ကဲမှုကို ဆောင်ရွက်ပေးသကဲ့သို့ သက်ဆိုင်ရာပြုနယ် အလိုက် တာဝန်ပေးထားသော တပ်မတော်အရာရှိကြီး ၁၄ ဦးလည်း ရှိနေသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်များ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ စီမံဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများသည် မိမိတို့ တာဝန်ယူထားရသော ဆပ်ကော်မတီများအလိုက် ဒေသခံပြည်သူများကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ကြိုတင်ရွှေ့ပြောင်းပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကအစ၊ နေထိုင်စားသောက်၍ကိစ္စရပ်များကို တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ သဘာဝဘေးကြုံတွေ့လာချိန်တွင်လည်း အမိုးအကာအောက်သို့ အမြန်ဆုံးရောက်ရှိရေး၊ ကယ်ဆယ်ကူညီထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဝေပေးရေး လုပ်ငန်းများကို လတ်တလော စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေးများ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

ယင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရင်းဖြင့် အဓိက လုပ်ငန်းတာဝန်များဖြစ်သည့် ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်ရေး၊ လျှပ်စစ်မီးများ ပြန်လည်ပို့လွှတ်ပေးနိုင်ရေး၊ သတ်မှတ်ကာလအခါ ကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ ကျောက်နီက အဆောက်အအုံများ၊ တန်ခိုးကြီးဘုရားစေတီများ၊ ယဉ်ကျေးမှုအဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်ရေး၊ လမ်း/တံတားများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်ရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများတွင် အထူးသဖြင့် မိုးစပါးရာသီအစီ စပါးမျိုးများနှင့် ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရေးကိစ္စ၊ သွင်းအားစုပုံပိုးပေးရေးကိစ္စများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သော သစ်ခွံသားများ အချိန်မီရောက်ရှိ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး စသည်တို့ကို ကွပ်ကဲကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ကုလားတန်ဘက်စုသုံးဆိပ်ကမ်းတွင် ကူညီကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနေသော သင်္ဘောကြီးများ ဝင်/ထွက် ဆိုက်ကပ်မှုများ အဆင်ပြေမြေပြေ ပစ္စည်းများ လျင်မြန်စွာ ချထားသယ်ယူနိုင်မှု ရှိ/မရှိနှင့် သက်ဆိုင်ရာနေရာဒေသများသို့ အချိန်မီ ရောက်/မရောက်ကိုလည်း မပြတ်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြ ရပါသေးသည်။ ထိုလုပ်ငန်းများတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ထမ်းရွက်နေကြသော၊ တစ်နည်းအားဖြင့်ပြောရလျှင် လုပ်အားဒါန ပြုနေကြသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း ချီးကျူးမှတ်တမ်းတင် ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။ သူတို့သည် သင်္ဘောဆိပ်တွင် သာမက မြို့အလိုက်၊

မြို့နယ်အလိုက် ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း နို့စူစူ မိုးလင်းမိုးချုပ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ မိုခါမုန်တိုင်းက သစ်ပင်ကြီးငယ်မဟူအားလုံးကိုရသလောက် ဖြိုသွားခဲ့ပေရာ လဲကျခဲ့သောအချို့ အပင်များမှာ အလွန်ကြီးမားသည်။ သာမန်စားများ၊ လှူများဖြင့် ဖြတ်တောက်ရှင်းလင်းရန် မလွယ်ကူပါ။ Chain Saw တွေကူရသည်။ မကြာခဏလည်း ပျက်၏။ ထိုရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက Chain Saw အလက် ၂၀ နှင့် မြက်ဖြတ်စက် ၁၀ လုံးကိုပါ ဝယ်ယူထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါသည်။ ဌာနပိုင် ယာဉ်/ယန္တရားများကိုလည်း ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်စေခဲ့သည်။

**ရေသန့်စက်များ ပါဝင်လှူဒါန်း**

မှန်တိုင်းသင့်ဒေသများတွင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနက သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေးများ ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေးအတွက် ရွေ့လျားရေသန့်ကားများ၊ ဆိုလာသုံး ရွေ့လျားရေသန့်စက်များ၊ Lite Straw ရေသန့်စက်များကို မြို့နယ်အလိုက် ကျေးရွာများသို့ အရောက်ဖြန့်ခွဲပေးပို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုအထဲတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့်လည်း ဆိုလာသုံး ရွေ့လျားရေသန့်စက် ၁၀ စုံ၊ Lite Straw ရေသန့် စက်အလုံး ၂၀၀ တို့ ပါဝင်လှူဒါန်းပေးခဲ့ပြီး စာသင်ကျောင်းများတွင် ရေမော်တာများ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာများ၌ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်ကတည်းက တူးဖော်ပေးထားသော ရေကန်များ ပြန်လည်သန့်ရှင်းရေး၊ လက်တူးတွင်းများ၏ အမိုးအကာပြုပြင်ပေးရေးကိစ္စများကိုပါ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

**ဘုရား၊ စေတီနှင့် သာသနိက အဆောက်အအုံများ ပြုပြင်**

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် စစ်တွေမြို့ လောကနန္ဒာစေတီဝင်းအတွင်းရှိ မဟာဝေယနံသာသနာဗိမာန်တော်ကြီး ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၁၄၀ ဒသမ ၉၇၆ သန်း၊ လောကနန္ဒာစေတီ တော်ဝင်းခြံစည်းရိုးနှင့် ရင်ပြင်တံတိုင်းပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၁၁ ဒသမ ၃၃၁ သန်း၊ ရန်အောင်မြင် ဓာတုကုန်းနုဝင်းစေတီပြုပြင်ရန် ၂၄ ဒသမ ၄၂၈ သန်း၊ မြောက်ဘက်ကိုးနုဝင်းဓာတုစေတီ အဆောက်အအုံပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၁၆ ဒသမ ၄၅၁ သန်း၊ အတုလမာရဇိန်ပြည်လုံးချမ်းသာဘုရားကြီး မြန်မာမှုလုပ်ငန်းများ ပြုပြင်ရန်အတွက် ငွေကျပ် သန်း ၆၁ ဒသမ ၇၅၀၊ ရှင်ကလေးစေတီထီးတော် ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ်သန်း ၆ ဒသမ ၃၀၀၊ မဟာဇေယျသိဒ္ဓိ စေတီသိမ်နှင့် ထီးတော်ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ်သန်း ၁၂ ဒသမ ၆၆၀၊ လက်ဝဲသလုံးတော်ဓာတ်စေတီ အဆောက်အအုံပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၇၅၁ သန်း၊ အရှေ့ဘက်ကိုးနုဝင်း ဓာတုစေတီပြုပြင်ရန်

ငွေကျပ်သန်း ၁၀ ဒသမ ၄၀၀၊ ရန်ပြေမာန်ပြောဘုရားကြီး သိမ်တော်ရွှေဆေး၊ ဆလင်္ဂမီးနှင့် ရေတိုင်ကီများ ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၈ ဒသမ ၁၀ သန်း၊ မောင်တောခရိုင် တောင်ပြုလက်ဝဲ နံ့သာတောင်ဘုရားကြီးရှိ ကျောင်းသားအိမ်ဆောင်ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၁၀ ဒသမ ၀၀ သန်း၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် ဦးရာဇ်မင်္ဂလာ ကြီးတံတားပေ ၃၂၀ ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၅၅ ဒသမ ၉၆၆ သန်းတို့ကို ကျခံသုံးစွဲလှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ရှင်မာကုကာသိဒ္ဓါဘုရားရှိခိုးကျောင်း၊ ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်းများ ပြုပြင် တည်ဆောက်ရန်အတွက်လည်း အလှူငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ခွန်သန့်ဇော်ထူးသည် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်တွင် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ သွားရောက်၍ ဦးရာဇ်တော်မင်္ဂလာကြီးတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပါသည်။

**အထွေထွေလှူဒါန်းမှုများ**

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ဆိုလာမီးအစုံ ၅၀၀၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် နယ်မြေခံတပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များအတွက် ဆိုလာမီးအစုံ ၁၅၀ လှူဒါန်းမှုအပြင် စစ်တွေမြို့ရှိ တိုးဘွားရိပ်သာအတွက်လည်း ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ လှူဒါန်းထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

**မိုခါမုန်ကာလမှာ**

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ရခိုင်ဒေသပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများသည် အချိန်ကာလ တစ်ခုတွင် ပြီးဆုံးသွားပါလိမ့်မည်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်နေသော နယ်စပ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးလုပ်ငန်းများကမူ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် ဆက်၍ရှိမြဲရှိနေမည်သာ။ ယခုစတင်နေပြီဖြစ်သော ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်လုပ်ငန်းများထဲမှာ လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းများလည်း ပါမည်။ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများလည်း ပါမည်။ ငြိမ့်တော့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းများ၊ စက်မှုလက်မှုသင်တန်းကျောင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ပါဝင်နေပါလိမ့်မည်။ ထို့ပြင်တာဝန် နာလလမဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများလည်း ရှိနေပါဦးမည်။ စင်စစ်သော်ကား နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ရခိုင်ဒေသနှင့် နာလလလုပ်ငန်းများသည် ခွဲခြား၍မရစေဘဲ ၁၉၈၉-၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက ဆုံတွေ့ခဲ့ကြသည့် ရေစက်ဖြစ်သည်။ မိုခါမုန်ကာလများ၌လည်း နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ရခိုင်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေဦးမည်သာ...။ ။



# မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့တို့ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တို့၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်များရှိ နေအိမ်များအတွင်းသို့ ရေဝင်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ရေဘေးလွတ်ရာသို့ ကူညီကယ်ဆယ်ရွှေ့ပြောင်းပေးပြီး ကျန်မာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (ယာဝု)



ကျောင်းကြီး၊ စကားဝါကျောင်း၊ ကိုးနင်းကျောင်း၊ ငှက်ပျောတောကျောင်း၊ ပိန္နဲတောကျောင်း၊ ဖိုးလကြီးကျောင်း (မြို့သစ်) နှင့် လှိုင်းဘွဲ့မြို့ အောင်ဆန်းခန်းမ၊ ကမော့ကချူး Cyclone Shelter မြို့မကျာမေပလီ၊ ပိုင်ကျဲကျေးရွာနှင့် ဒေါ်လန်းကျေးရွာများသို့ ယနေ့တွင် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူး

ချုပ် စိုးမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများထံသို့ ဆန်း၊ ဆီ၊ ကြက်ဥ၊ ရေသန့်ဘူး၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ထမင်းဘူးများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ကာ အားပေးစကားများ ပြောကြားသည်။

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့ရှိ မြတန်ဆောင်ယာယီခိုလှုံရာစခန်းနှင့် ဆင်ချရပ်ကွက် အနိမ့်ပိုင်းနေရာများသို့ ချောင်းရေများ ဝင်ရောက်လာပြီး ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသဖြင့် အဆိုပါနေရာသို့ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုဝင် မိသားစုများနှင့် အိမ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား ရေဘေးလွတ်ရာ ဖြစ်သည့် မြတန်ဆောင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ကူညီရွှေ့ပြောင်းပေးကြသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို မြောက်ဦးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အဆိုပါ ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ဘီးလင်းမြို့၊ ဓမ္မဝိသာရကျောင်း၊ မြို့နယ်အားကစားခန်းမ၊ အောင်ဇေယျခန်းမ၊ ငြိမ်းချမ်းရိပ်မြို့ကျောင်း၊ အောင်သိဒ္ဓိကျောင်း၊ ရွှေဘုံသာကျောင်း၊ မြောက်



## မြောက်ဦးမြို့၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေဝင်ရောက်သော မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ထောင်စုများအား တာဝန်ရှိသူများက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မြောက်ဦး ဩဂုတ် ၇  
ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ် ၌ ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၇ ရက်အထိ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်များတွင် မိုးရေသုံးပေခန့် အထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ မိုးရေဝင်ရောက်သော မြောက်ဦးမြို့ လက်ကောက်ပေးရပ်ကွက် ဖြစ်သော ဆောင်းယာယီ နေရပ်ခိုလှုံရာစခန်းနှင့် ဆင်ချဆိပ်

ရပ်ရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၄၆ စု၊ အမျိုးသား ၅၅၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၆၁၃ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၂၀၉ ဦးတို့အား ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့များမှ တပ်မတော်သားများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြောက်ဦးမြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် ရေလွတ်သည့် နီးစပ်ရာဆွေမျိုးများ၏ နေအိမ်များသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သော ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မြောက်ဦးမြို့နယ် အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် လေးမြို့မြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုနှင့် အတူ ပိုးဖြူကျွန်း၊ မြက်ရိတ်ကျွန်း၊ မြောင်းဘေးနှင့် ရုံးကျွန်းစသည့် ကျေးရွာများတွင်လည်း ရေဝင်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
ပြီးမောင်မောင် (မြောက်ဦး)

## ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်း မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ကျေးရွာအချို့နှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင် နေအိမ်များ ရေနစ်မြုပ်

ကျောက်တော် ဩဂုတ် ၇  
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေနိမ့်ပိုင်းရှိကျေးရွာများနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အချို့တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ကာ ရေကြီးနစ်မြုပ်လျက်ရှိသည်။  
မြေနိမ့်ပိုင်းရှိ ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများအား ကျေးရွာများရှိ ရေကင်းလွတ်ရာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ စာသင်ကျောင်းများနှင့် နီးစပ်ရာဆွေမျိုးများ၏ နေအိမ်များတွင် ခေတ္တနေရာချထားပေးလျက်

ရှိပြီး ကျောက်တော်မြို့တွင်လည်း ဌာနဆိုင်ရာရုံးအဆောက်အအုံအမျိုးမျိုးမှာလည်း ရေဝင်နစ်မြုပ်လျက်ရှိသည်။ ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူ ကျေးရွာအုပ်စုများမှ မိဘပြည်သူများ ဖြစ်ကြပြီး အခြေအနေများကို သိရှိနိုင်ရန် ကျောက်တော်မြို့နယ် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဦးစီးဌာနမှ အသိပေးနှိုးမြှမ်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ခင်မောင်ထွန်း (ပြန်/ဆက်)

## မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် လေးမြို့မြစ်ရေမြင့်တက်

မင်းပြား ဩဂုတ် ၇  
ရခိုင်ပြည်နယ် မင်းပြားမြို့နယ် ၌ ဩဂုတ်လအတွင်း မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် လေးမြို့မြစ်ရေဆက်လက် မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
လေးမြို့မြစ်တွင်တောင်ကျရေများ စီးဆင်းလာပြီး မြစ်ရေ

မြင့်တက်လာကာ လေးမြို့မြစ်ဝဲ/ယာရှိ မြေနိမ့်ပိုင်းကျေးရွာများ ဖြစ်ကြသည့် ထိန်ပင်၊ ပြင်ယောင်း၊ သတိုး၊ မင်းစိ၊ မင်းဖူး၊ ကုလားမတောင်၊ အုံးပျဉ်တောင်၊ ခုံကြီး၊ တပ်ရာ၊ ဖိုသာဝ၊ ငန်းတက်၊ မင်းကူးလမ်းအုပ်စုများရှိ ကျေးရွာအချို့နှင့် လယ်မြေများတွင် ရေများ ဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ ကျေးရွာသူ

## သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏

## ရေဘေးအသိပညာပေး

### ရေကြီးခြင်းဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် လိုက်နာရန်အချက်များ

- ၁။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသော မိုးလေဝသသတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် နားထောင်ပြီး အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာပါ။
- ၂။ အိမ်သုံး လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ မိန်းခလုတ်များကို ပိတ်ထားပါ။
- ၃။ သောက်သုံးရေသန့် (သို့) ကျိုချက်ထားသောရေ (သို့) ရေသန့်ဆေးခတ်ထားသော ရေကိုသာ အမြဲသောက်သုံးပါ။

၄။ အဆိပ်ရှိသော တိရစ္ဆာန်များ အိမ်၊ ခြံအတွင်း၌ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးပါ။

### ရေကြီးခြင်းဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် ရှောင်ရှားသင့်သည့် အချက်များ

- ၁။ တိရစ္ဆာန်များကို မလိုအပ်ဘဲ ချည်နှောင်ထားခြင်း မပြုလုပ်ပါနှင့်။
- ၂။ ရေကြီးသော ဒေသများတွင် မြစ်၊ ချောင်းကမ်းပါးတိုက်စားပြီး ပြိုကျတတ်သောကြောင့် မြစ်၊ ချောင်းကမ်းပါးများ အနီးသို့ မသွားပါနှင့်။
- ၃။ ရေထဲတွင် ရေကူးခြင်း၊ လမ်းလျှောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ပါနှင့်။
- ၄။ ရေစိုနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို အသုံးမပြုပါနှင့်။

## ဘူးသီးတောင်မြို့၌ မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် သပြေကုန်းရပ်ကွက်ရှိ အနိမ့်ပိုင်းလမ်းအချို့ ရေကျော်လျက်ရှိ

ဘူးသီးတောင် ဩဂုတ် ၇  
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ဩဂုတ် ၆ ရက်မှစတင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် တောင်ကျရေများလာသဖြင့် ပန်းဇင်မြစ် ရေလျှောက်လာပြီး အနိမ့်ပိုင်းလမ်းမအချို့နှင့် လူနေအိမ်များသို့ ရေဝင်ရောက်လျက်ရှိပြီး ယာဉ်ငယ်/ဆိုင်ကယ်များ ဖြတ်သန်းသွား၍ရေကြောင်း သိရသည်။  
ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ဩဂုတ် ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက မိုးရေချိန် ၃ ဒသမ ၆၁ လက်မ ရွာသွန်းခဲ့ပြီး ယခင်ရက်များတွင်မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် ပန်းဇင်မြစ်ရေတက်လာခြင်းနှင့် တောင်ကျရေများလာခြင်းကြောင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်ရှိ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
လှကျော် (ပြန်/ဆက်)



# အိတ်လီနိုင်ငံ သာဒီနီးယားကျွန်း၌ မီးလောင်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၆၀၀ ခန့် ဘေးလွတ်ရာပြောင်းရွှေ့

ရောမ ဩဂုတ် ၇  
အိတ်လီနိုင်ငံ သာဒီနီးယားကျွန်း၌ အကြီးအကျယ် မီးလောင်မှုကြောင့် ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် လူ ၆၀၀ ခန့် ဘေးလွတ်ရာသို့ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည်။ ကျွန်း၏ မြောက်ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းဒေသတို့တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပိုမိုဆိုးရွားစွာ မီးတောက်လောင်ခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်းမီဒီယာများက ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

မီးလောင်မှုများအကြား သာဒီနီးယားကျွန်းရှိ နှုတ်ပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ပိုင်း ပိုဆာဒါမြို့၌ ဩဂုတ် ၆ ရက်နေ့လယ်ပိုင်းက ဆိုးရွားသည့်မီးလောင်မှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ခရီးသွားများအကြား ရေခဲပွား

စားသည့် အနီးနားရှိကမ်းရိုးတန်းကျေးရွာများဆီသို့ လေပြင်းများတိုက်ခတ်သဖြင့် ဆိုးရွားသည့်အခြေအနေတစ်ခုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း အေအင်နီအက်စ်အေသတင်းအေဂျင်စီက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဩဂုတ် ၇ ရက် အစောပိုင်းအထိ Canadair မီးသတ်လေယာဉ်များ၊ ရဟတ်ယာဉ်များနှင့် မီးသတ်သမားများက မီးငြိမ်းသတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် လယ်ယာများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ဖယ်ရာဇီကမ်းခြေရှိ မွေးမြူရေးမြေများလည်း ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



ခမ်းမွန်းပြည်နယ် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးသမားများက ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့စဉ်။

## လာအိုနိုင်ငံတစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုများကြောင့် လူထောင်ပေါင်းများစွာ ရေဘေးရင်ဆိုင်နေကြရ

စီယင်ကျွန်း ဩဂုတ် ၇  
လာအိုနိုင်ငံတစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် အကျိုးဆက်အနေဖြင့် ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုကျမှုများ ဖြစ်ပွားသောကြောင့် လူထောင်ပေါင်းများစွာ ထိခိုက်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇူလိုင် ၂၇ ရက်ကစတင်ခဲ့သော မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုများက လာအိုနိုင်ငံ နေရာအနှံ့ရေလွှမ်းမိုးမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အပြင် နေအိမ်နှင့် လယ်ယာမြေများပျက်စီးကာ လမ်းများနှင့် အခြားအခြေခံအဆောက်အအုံများ ရေစီး၌ချောပါသွားခဲ့ကြောင်း ခမ်းမွန်းပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဗန်ဇေဖောင်ဆာဗန်ရီ၏ ပြောကြားချက်ကို Lao-phattana နေ့စဉ်သတင်းဌာနက ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ကိုးကားဖော်ပြထားသည်။

လာအိုနိုင်ငံ၏ မြို့တော် စီယင်ကျွန်း၏ အရှေ့တောင်ဘက် ၂၅၀ ကီလိုမီတာခန့်အကွာ ခမ်းမွန်းပြည်နယ် ကောင်းခမ်းခရိုင်မှာ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ ကျေးရွာ ၁၄ ရွာမှ လူပေါင်း

၁၂၀၀၀ ကျော် သို့မဟုတ် ခရိုင်လူဦးရေ၏ ထက်ဝက်ခန့်မှာ ရေလွှမ်းမိုးမှုဒဏ် ခံစားနေရကြောင်း သိရသည်။ မိုးလေဝသအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်ရန်နှင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော လျှပ်တစ်ပြက်ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုကျမှုများအတွက် သတိပေးချက်ဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ နိုင်ငံသားများအား အကြံပြုတိုက်တွန်းသော သတိပေးချက်ကို ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သဘာဝသယံဇာတဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

လာအိုနိုင်ငံတစ်ဝန်း မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းနိုင်ဖွယ်ရှိသည့်အတွက် မြစ်ရေများ ထပ်မံမြင့်တက်ကာ မြစ်ရေလျှံမှုဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ လာအိုဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ခမ်းဘေခတ်သီယာနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများသည် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားသည့်ပြည်နယ်များမှ ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်သောအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

## အစ္စရေး ခုံးကျည်ဖြင့်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဆီးရီးယားတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးသေဆုံး

ဒဏ်စကတ် ဩဂုတ် ၇  
ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြို့တော်ဒဏ်စကတ်၏ ပစ်မှတ်ထားကာ အစ္စရေးက ခုံးကျည်ဖြင့်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဆီးရီးယားတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးသေဆုံးပြီး အခြားလေးဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဆီးရီးယားနိုင်ငံပိုင် အသံလွှင့်ဌာနဖြစ်သည့် အာလမ်ဘာရီရက ဩဂုတ် ၇

ရက် အစောပိုင်းက ဖော်ပြထားသည်။ အစ္စရေးတို့ သိမ်းပိုက်ထားသည့် နိုင်ငံ၏ လေကြောင်းရန်ကဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တိုက်ခိုက်မှုနှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဆီးရီးယားအစိုးရက ကြားဖြတ်ပုံစံဖြင့် အချိန်အတိုင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဆီးရီးယားအစိုးရက ဆီးရီးယားတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ကြားဖြတ်ပုံစံဖြင့် အချိန်အတိုင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဆင်ဟွာ



သိမ်းယူထားသည့် ဂိုလန်ကုန်းမြင့်မှ အစ္စရေးစစ်သားများကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

## သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ ခရိုင် ၁၂ ခု ၌ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်နေရ

ကိုလံဘို ဩဂုတ် ၇  
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံရှိ ခရိုင် ၁၂ ခုမှာ မိုးခေါင်ရေရှားမှုကြောင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဝန်ကြီးဌာနက (ဒီအမ်စီ) က ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ပြောသည်။

မိုးခေါင်ရေရှားမှုကြောင့် အိမ်ထောင်စု ၄၈၀၀၀ ကျော်မှ လူပေါင်း ၁၅၈၀၀၀ ခန့်မှာ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရခြင်းဖြစ်ကြောင်း

ဒီအမ်စီညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဆူဒန်သာရာနေဆင်းဟီက ပြောသည်။ ဒီအမ်စီအနေဖြင့် အဆိုပါ အိမ်ထောင်စုများအတွက် သောက်သုံးရေထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် မုတ်သုံဝင်ရောက်မှု နှောင့်နှေးခြင်းကြောင့် မိုးခေါင်ရေရှားမှု ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ



## ဆီနီဂေါ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၈၉ ဦးကို ဖော်ရိုကိုရေတပ် ကယ်ဆယ်

ရာဘက် ဩဂုတ် ၇  
ဖော်ရိုကိုရေတပ်က အတ္တလန္တိတ် သမုဒ္ဒရာရှိ စပိန်နိုင်ငံ၏ ကန်နရီကျွန်းသို့ ဦးတည်လာသည့် ဆီနီဂေါ့ ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၈၉ ဦးကို ကယ်ဆယ်ခဲ့ကြောင်း တရားဝင် သတင်းအေဂျင်စီ အမ်အေပီက ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဖော်ရိုကိုရေတပ်၏ ကင်းလှည့်

ရေယာဉ်တစ်စင်းသည် ယာဉ်ပေါ်တွင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၈၉ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ငါးဦး လိုက်ပါသည့် ခုံးလှေတစ်စင်းကို ကြားဖြတ် တားဆီးခဲ့ကြောင်း စစ်ဘက် သတင်းအရင်းအမြစ် တစ်ခု၏ ပြောကြားချက်ကို အေဂျင်စီက ကိုးကားဖော်ပြထားသည်။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကို ဩဂုတ် ၆ ရက်က ဒက်လဟာ

ဆင်ဟွာ





**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မှီခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း**

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်း မှီခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာ့ကူပံ့ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသောအိတ်ထွက်ရန်နှင့် ပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များ ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့်ပွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အားရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှု များပြားသည့် CB Pay | AYA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၃၈၅၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၁၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမှီခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇  
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၁၄ ခု ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန် အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မှီခါကြောင့် ဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများ မှတစ်ဆင့် SMS (စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူ များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ဝေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားပါသည်။

သတင်းစဉ်

**ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ**

၈-၈-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	တနင်္သာရီ	ပဲခူး	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	မကွေး	တနင်္သာရီ	ပဲခူး	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မန္တလေး
92 Ron	၂၂၈၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀	၂၂၆၀	၂၂၇၀
95 Ron	၂၃၀၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀
HSD (200 ppm)	၂၃၀၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀
HSD (50 ppm)	၂၃၀၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀
HSD (10 ppm)	၂၃၀၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀	၂၂၈၀	၂၂၉၀

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၀၈၉	၂၀၆၅
95 Ron	၂၀၉၇	၂၀၇၅
HSD (500 ppm)	၂၂၈၇	၂၃၆၃
HSD (50 ppm)	၂၃၆၀	၂၄၃၈
HSD (10 ppm)	၂၃၆၀	၂၄၃၈

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။  
၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆  
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃  
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

# ရေကြီးရေလျှံ သဘာဝဘေးရန်နှင့် ပူးတွဲလာလေ့ရှိသည့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်များ

## မောင်မောင်(လျှပ်စစ်)

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ်စေရေးနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် စာရေးသူအနေဖြင့် ဝါသနာအလျောက် ဆောင်းပါးများကို အခါအခွင့်သင့်သလို ရေးသားသတိပေးလျက်ရှိပါသည်။ နေ့စဉ်လက်ရှိပိုင်းထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာများတွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသတင်း၊ မြစ်ရေမြင့်တက်မှုသတင်းများကို ဖတ်မိရာ စိုးရိမ်စိတ်များနှင့်အတူ ရေကြီးရေလျှံ သဘာဝဘေးရန်နှင့် ပူးတွဲလာလေ့ရှိသည့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်များအကြောင်း သတိပေးဆောင်းပါးရေးရန် သတိရမိပါသည်။

ရေကြီးရေလျှံခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ် မကြာမီကာလအတွင်း မိုးများရွာသွန်းတော့မည်ဖြစ်ရာ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ မြစ်များ၊ ချောင်းများတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ကောင်းဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပွားသည့်အခါ တစ်ခါတစ်ရံနေအိမ်များရေခဲမြစ်မြည်အထိဖြစ်ပြီး ခေတ္တနေအိမ်စွန့်ခွာရသည့် ဖြစ်ရပ်များလည်း ဖြစ်လေ့ရှိပါသည်။ ရေကြီးရေလျှံခြင်းနှင့်အတူ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်၊ ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်များလည်း ဖြစ်ပွားလေ့ရှိသဖြင့် လျှပ်စစ်အသိဖြင့် သတိထားကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကို တားဆီး၍မရသော်လည်း ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ခနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုနည်းပါးပြီး လူတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တို့ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာ ရောက်ပါသည်။

အကယ်၍ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားပြီး နေအိမ်များအတွင်း ရေဝင်ရောက်လာလျှင်လည်းကောင်း၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ လမ်း၊ ရပ်ကွက်အတွင်း ရေများမြင့်တက်နေလျှင်လည်းကောင်း၊ မိမိတို့နေထိုင်သည့် နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၌ ဆက်သွယ်တပ်ဆင်အသုံးပြုနေသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးပစ္စည်းများ၊ ထရန်စဖော်မာများ၊ ဓာတ်တိုင်များ ရေနစ်မြှုပ်နေလျှင်လည်းကောင်း ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်ရှိပါသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ခေတ္တဖြတ်တောက်ခြင်း ထိုသို့ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေပါက လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို လုံးဝ(လုံးဝ)မသုံးဘဲ နေအိမ်ရှိလျှပ်စစ်မိန့်ခလုတ်ကို ပိတ်ထားရပါသည်။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း ရေလွှမ်းမိုးမှုဒဏ်ခံနေရသည့် နေရာဒေသများတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ခေတ္တဖြတ်တောက်(ဓာတ်အားပိတ်)ပေးရပါသည်။ အမြန်ဆုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပိတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူများက မိမိတို့ ရပ်ကွက်၌ ရေကြီးရေလျှံလမ်းများ အိမ်များနှင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ ရေနစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးများသို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားရန် လိုအပ်ပါသည်။

ထို့အတူ မိုးဒဏ်၊ လေဒဏ်၊ ရေတိုင်းသည့်ဒဏ်ကြောင့် ဓာတ်တိုင်များ ယိုင်လဲခြင်း၊ ဓာတ်အားလိုင်းကြိုးများ ပြတ်ကျခြင်း၊ ဓာတ်ကြိုးများ လျော့ကျအိကျခြင်း၊ ပြတ်ကျသောဓာတ်ကြိုးများ သစ်ကိုင်းသစ်ပင်ပေါ် တင်နေခြင်း၊ ရေထဲသို့ကျနေခြင်း စသည့် အကြောင်းများကြောင့်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြတ်တောက်မှုနှင့် ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုခါမုန့်တိုင်းကြောင့် ဓာတ်တိုင်များ လဲကျစဉ်က တာဝန်ရှိသူများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနေစဉ်။

**❖ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ဖြစ်စေ၊ မြစ်ရေကြီး၍ဖြစ်စေ၊ ထူးကဲဒီရေတက်၍ဖြစ်စေ၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ လမ်းများတွင် နေအိမ်များသို့ ရေဝင်ရောက်လာပါက မိမိတို့အိမ်ရှိ လျှပ်စစ်မိန့်ခလုတ်ကို ပိတ်ထားပါ။ ထိုအချိန်အခါတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အသုံးမပြုကြပါနှင့်။ မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးသို့လည်း အချိန်မဆွဲဘဲ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို အမြန်ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့ရန် လိုအပ်ပါသည်။**

ရေပတ်လည်ပိုင်းရန်နေသော၊ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေသောဘုရား၊ တန်ဆောင်း၊ ကျောင်းစသည့်သာသနိက အဆောက်အအုံများ၊ ရုံးများ၊ ကျောင်းများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၊ လူနေအိမ်များရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးပစ္စည်းများကို ရေစိုနေလျှင် သို့မဟုတ် ရေနစ်မြုပ်နေလျှင် ရေဝင်နေလျှင် ကျန်နေသော အခြားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးပစ္စည်းများကိုပါ လုံးဝမသုံးပါနှင့်။ လျှပ်စစ်မီးခလုတ်များကို မဖွင့်ပါနှင့်။ မီးခလုတ်ကို ပိတ်ထားပါ။ ဓာတ်အားမပိတ်ထားချိန်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်ကြိုးများနှင့် အသုံးပြုနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရှိနေသည်ဟု မှတ်ယူထားရပါမည်။

နေအိမ်ကို စွန့်ခွာပြီးလျှင် မိမိတို့နေအိမ်ကိုစွန့်ခွာပြီး ရေကင်းလွတ်ရာ

နေရာသို့ ခေတ္တပြောင်းရွှေ့လျှင်လည်း မိမိတို့နေအိမ်ရှိ လျှပ်စစ်မီးခလုတ်များနှင့် မိန့်ခလုတ်များကို ပိတ်သွားရန် လိုအပ်ပါသည်။ ရေပြန်ကျ၍ မိမိတို့ နေအိမ်သို့ပြန်လာလျှင် အိမ်ထဲတွင် ရေမရှိတော့သော်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် ပလပ်ပေါက်များ၊ မီးခလုတ်များ၊ မော်တာများ၊ မီးအားမြှင့်စက်များ၊ အင်ဗာတာများ ရေဝင်နေလျှင်ရေစိုနေသေးလျှင်ရေငွေ့များရှိကိစ္စများလျှင် ရွံ့နှံ့အမှိုက်များပေးနေလျှင် ကိုယ်တိုင်ကိုင်တွယ် ပြုပြင်ခြင်း၊ မီးခလုတ်နှင့် လျှပ်စစ်ခလုတ်များကို ဖွင့်ခြင်း မပြုပါနှင့်။ လျှပ်စစ်ကျွမ်းကျင်သူကို ခေါ်ယူပြသ၍ လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ပြီး လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ရှိ မရှိ စစ်ဆေးကာ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှသာ လျှပ်စစ်ခလုတ်များကိုဖွင့်ကြရန် သတိပေးလိုပါသည်။ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးလိုစေဖြင့် ကိုယ်တိုင် မပြုလုပ်မိရန် သတိထားကြပါ။

ရေကြီးရေလျှံဖြစ်နေ၍ ရေနစ်မြုပ်နေသော ဓာတ်တိုင်များ၊ ဓာတ်တိုင်ထိန်းကြိုးများကို ကိုင်တွယ်ခြင်း၊ အားပြုခြင်းတို့မှ ရှောင်ကြဉ်ကြပါ။ ဓာတ်အားမပိတ်ထားပါက ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ် ရှိနိုင်ပါသည်။

အလားတူ မိမိတို့အိမ်ရှိ အိမ်သွယ်ဆားဖစ်ကြိုးပေါ်သို့ ဖြစ်စေ၊ မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကောင်းကင်ဓာတ်အားလိုင်းများပေါ်သို့ဖြစ်စေ သစ်ပင်များလဲကျခြင်း၊ သစ်ကိုင်းများ သစ်ခက်များ တင်နေခြင်းတို့ကို တွေ့ရှိလျှင်လည်းကောင်း၊ အိမ်သွယ်ဆားဖစ်ကြိုး၊ ကောင်းကင်ဓာတ်အားလိုင်း ဓာတ်ကြိုးတို့ ပြတ်ကျနေသည်ကိုတွေ့ရှိလျှင်လည်းကောင်း ရေစိုနေသော

ဝါးလုံး၊ ရေစိုနေသောတုတ်၊ သံချောင်း၊ သံပိုက်လုံးတို့ဖြင့် ထိုးချခြင်း၊ ရိုက်ချခြင်း၊ ဖယ်ရှားခြင်းများ မပြုလုပ်ပါနှင့်။ သက်ဆိုင်ရာ လျှပ်စစ်ရုံးသို့ သတင်းပို့ပါက သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးများက ဓာတ်အားပိတ်၍ လာရောက်ရှင်းလင်းပေးပေးမည်ဖြစ်သည်။

ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့ရန် လိုအပ်မိသည့်ထက်စွဲစွာရွာသွန်း၍ဖြစ်စေ၊ မြစ်ရေကြီး၍ဖြစ်စေ၊ ထူးကဲဒီရေတက်၍ဖြစ်စေ၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ လမ်းများတွင် နေအိမ်များသို့ ရေဝင်ရောက်လာပါက မိမိတို့အိမ်ရှိ လျှပ်စစ်မိန့်ခလုတ်ကို ပိတ်ထားပါ။ ထိုအချိန်အခါတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အသုံးမပြုကြပါနှင့်။ မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးသို့လည်း အချိန်မဆွဲဘဲ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို အမြန်ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့ရန် လိုအပ်ပါသည်။ သို့မှသာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးများက သိရှိပြီး ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသည် ရေတွင်ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနိုင်ပြီး အတိုင်းအဆမရှိ ဓာတ်လိုက်နိုင်သဖြင့် အထူးသတိထားကြရန်လိုအပ်ပါသည်။ ရေဘေးသင့်ပြည်သူတို့အနေဖြင့် မိမိတို့နေအိမ် ရေနစ်မြုပ်ပါက လျှပ်စစ်မိန့်ခလုတ်ကိုပိတ်၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကိုဖြတ်တောက်ထားရန် လိုအပ်ပါသည်။ နေအိမ်ကို စွန့်ခွာ၍သွားရလျှင်လည်း အိမ်ရှိမိန့်ခလုတ်ကို ပိတ်သွားကြပါ။ ရေဘေးသင့်ဒေသများ၌ ရေပြန်ကျသွား၍ရပ်ကွက်ရှိပြည်သူများညရောက်သွားလာကြရာတွင် လက်နှိပ်ဓာတ်မီးများကို မဖြစ်မနေ ယူဆောင်သွားသင့်ပါသည်။ ပြတ်ကျနေသော ဓာတ်ကြိုးများ၊ အိကျနေသောဓာတ်ကြိုးများနှင့် မြေများ၊ ကင်းများ ရေနှင့်အတူပါလာတတ်သော အဆိပ်ရှိသည့် သတ္တဝါများကို မြင်အောင်ကြည့်၊ လွတ်အောင်ရှောင်၍ ရေကြီးလေတိုင်း ပိုင်းပိုင်းလည်နေသော သင့်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အန္တရာယ်များမှ လွတ်ကင်း အောင် ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့် သတိထားကြစေလိုကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

**တွေ့လျှင်နီးစပ်ရာလျှပ်စစ်ရုံးသို့အကြောင်းကြားရန်**

**မိုးဒဏ်၊ လေဒဏ်ကြောင့် ဓာတ်တိုင်များယိုင်လဲခြင်း။**



### လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် စကားပိုင်း ဘားအံမြို့၌ ကျင်းပ

ဘားအံ ဩဂုတ် ၇  
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း (ဘားအံ)၌ လူငယ်များ ဗလငါးတန်၊ ဖွံ့ဖြိုးစေရေးနှင့် စကားပိုင်းများတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးသည့် အလှူအကျင့် ကောင်းများ ရရှိစေရေးအတွက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ကရင်ပြည်နယ် စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် စကားပိုင်းကို ဩဂုတ် ၆ ရက်က ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးမှူးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဇော်နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ပြည်နယ်စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ပြီး ဘားအံခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စိုးစိုးအေးက အမှာစကားပြောကြားကာ လူငယ်နှင့်ရည်မှန်းချက်၊ လူငယ်နှင့်စာရိတ္တ၊ လူငယ်နှင့် ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံရေး၊ လူငယ်နှင့်ကျန်းမာရေး စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းအောင် (မောင်လူပိုင်)က လူငယ်နှင့်အနာဂတ်တာဝန် ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောသည်။

ဆက်လက်၍ လူငယ်စကားပိုင်းကိုကျင်းပရာ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးက Moderator အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုး ရေးသင်တန်းကျောင်း(ဘားအံ) မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မိမိတို့ယိမိမိ ချစ်ပါ ဂျပန်တို့၏ အသက်ရှည် ဘဝနေနည်း၊ အရက်ကွဲ ရခြင်းသည် နေ့စဉ်ဘဝခြင်းလောက် မဆိုးပါ၊ ဘယ်တော့မှ ခွဲမလျှော့ပါနဲ့၊ အကြောက်တရားကလွဲရင် ဘာကိုမှကြောက်စရာမလို၊ ကောက်ရိုး မီးသွေး ပဲကြီးစေ စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးကြပြီး အခြား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းကြကာ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပြည်နယ် စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

### လက်ပံခြေပေါ်ကျေးရွာများ၌ မြေအောက်ရေများဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် လေးကြိမ်အထိ ပြောင်းဖူးစိုက်ပျိုးလျက်ရှိ

ညောင်ဦး ဩဂုတ် ၇  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးညောင်ဦးမြို့နယ်လက်ပံခြေပေါ်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာများသည် မြေအောက်ရေဖြင့် တစ်နှစ်ပတ်လုံး ပြောင်းဖူးစိုက်ပျိုး ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း ပြောင်းဖူးစိုက်တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

လက်ပံခြေပေါ်အုပ်စုရှိ ကျေးရွာများသည် တစ်နှစ်ပတ်လုံးမြေ အောက်ရေအသုံးပြုကာ ပြောင်းဖူးကို ဆက်တိုက်စိုက်ပျိုးကြရာ တစ်နှစ်လေးကြိမ်အထိ စိုက်ပျိုးရောင်းချလျက်ရှိသည်။ ပြောင်းဖူး စိုက်ပျိုးရာတွင် အချိန်နှစ်လခန့်ဖြင့်ပေါသောကြောင့် ရောင်းချချိန်မြန် ပြီး ငွေလည်းအမြန်ပေါကြောင်း၊ ထွက်ရှိလာသည့် ပြောင်းဖူးများကို ညောင်ဦး-မြင်းခြံကားလမ်းမကြီး ဘေးတစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် ယာယီတဲများထိုး၍ ရောင်းချကြောင်း သိရသည်။

နီဝင်ဘာ၊ ဒီဇင်ဘာ၊ ဇန်နဝါရီ၊ ဖေဖော်ဝါရီလများသည် ပြောင်းဖူး အရည်အသွေးနှင့် ဈေးနှုန်းအကောင်းဆုံး လများဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ် ဩဂုတ်လ ပြောင်းဖူးစိုက်ပျိုးမှုတွင် အခြားမြို့နယ်များ၌လည်း စိုက်ပျိုးသူ နည်းခြင်းကြောင့် ပြောင်းဖူးဈေးကောင်းနေကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးသည့် ပြောင်းဖူးမျိုးများမှာ အစေးပြောင်း၊ သကြားပြောင်းနှင့် ကြက်တမော့ ပြောင်းတို့ဖြစ်ပြီး ထွက်ရှိလာသည့် ပြောင်းဖူးများကို ပခုက္ကူ၊ ညောင်ဦး၊ မြင်းခြံ တောင်သာ၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့များနှင့် မန္တလေး၊ ရန်ကုန် တို့မှ ပြောင်းဖူးပွဲစားများပါ လာရောက်ဝယ်ယူကြောင်း သိရသည်။

ဒီပါလင်း



### ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် မီးပုံးပျံဖြင့် ဒုတိယအကြိမ် မျိုးစေ့ကြဲ

ပြင်ဦးလွင် ဩဂုတ် ၇  
ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေးအတွက် Green Challenge Association ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မီးပုံးပျံဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်မျိုးစေ့ကြဲသည့် အစီအစဉ်ကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ပြင်ဦးလွင်- ကျောက်ဆည် ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း သံတောင်ကျေးရွာအုပ်စု သံတောင်- ရွှေကားလမ်းအနီး၌ ဩဂုတ် ၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် မီးပုံးပျံဖြင့် မျိုးစေ့ကြဲမှုအစီအစဉ်တွင် Green Challenge Association အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးသီဟနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ်ကြီး ဦးညွှန်ဌေးဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ GCA အတိုင်ပင်ခံ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်လင်း၊ အနီးစခန်းလေဆိပ်ဝန်ထမ်းများ၊ အင်အား ၁၅၀ ကျော် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မီးပုံးပျံဖြင့် မျိုးစေ့ကြဲချစိုက်ပျိုးမှုတွင် မန်ကျည်း၊ စိန်ပန်း၊ စွယ်တော်၊ ရွှေကြီး၊ မျောက်ပိုင်၊ ဘောစတိုင်း၊ ကုက္ကို၊ ထင်းရှူးမျိုးစေ့များ ပါဝင်ပြီး လက်ဖြင့်ကြဲဖြန့်စိုက်ပျိုးမှုတွင် သပြေ ပိန္နဲ၊ သရက်စေ့များကို စိုက်ပျိုးခဲ့ ကြောင်း၊ မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများအတွက် သီးပင်၊ စားပင်၊ အရိပ် ရပင်၊ ပျိုးပင်နှင့် မျိုးစေ့များ ကူညီပံ့ပိုးလျှင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်း Green Challenge Association အဖွဲ့မှ သိရသည်။

သီဟကိုကို(မန္တလေး)



မျိုးစေ့များ ချိတ်ထားသည့် မီးပုံးပျံများကို လွှတ်တင်နေစဉ်။

### ရှမ်းရွာသစ်မြို့ ရင်းဘိုင်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် မိုးသည်းထန်သဖြင့် လယ်ယာများ ရေနစ်မြုပ်လျက်ရှိ

ရှမ်းရွာသစ် ဩဂုတ် ၇  
ကရင်ပြည်နယ် ရှမ်းရွာသစ်မြို့၌ ဩဂုတ် ၅ ရက်မှစ၍ မိုးများအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းပြီး တောင်ကျရေများနှင့် မိုးရေများ ဝင်ရောက်မှု ကြောင့် ရင်းဘိုင်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် လယ်ယာမြေများ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပွား လျက်ရှိကြောင်း ရှမ်းရွာသစ်မြို့ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ရှမ်းရွာသစ်မြို့သည်မြို့ပေါ် လေးရပ်ကွက် နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကိုးအုပ်စုရှိပြီး တောင်ပေါ် ဒေသဖြစ်၍ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းသည့်

အခါ ချောင်းများ ရေလျှံခြင်းများ ဖြစ်ပွား လေ့ရှိကြောင်း၊ ယခု ရေကြီးမှုကြောင့် ရင်းဘိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ကူးဆိပ်ကျေးရွာရှိ ကွင်းအမှတ်(OSS) ကြေးတိုင်ပြင်ကွင်းရှိ တောင်သူ ခုနှစ်ဦးပိုင် လယ်မြေ ၁၆ ဧက နစ်မြုပ်လျက်ရှိကြောင်းအဆိုပါလယ်ယာများ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပွားရာသို့ မြို့အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးနိုင်ဝင်းအောင်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ကွင်းဆင်းပြီး လိုအပ် သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း

ပေါင်းစပ်ကူညီပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ ရှမ်းရွာသစ်မြို့၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာပါက လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆပ်ကော်မတီ များ ဖွဲ့စည်းထားပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ် နှင့်ပတ်သက်သည့် ထူးခြားဖြစ်စဉ်များတွင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပြဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဇင်လေး(ပြန်/ဆက်)

### လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် စည်ပင်သာယာမြို့မရေးနှင့် ယာယီပျံကျဈေးအတွင်း ရေဝင်ရောက်လာမှုကြောင့် ယာယီပြောင်းရွှေ့ရောင်းချ

လှိုင်းဘွဲ ဩဂုတ် ၇  
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်၌ မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် စည်ပင်သာယာမြို့မရေးနှင့် ယာယီပျံကျဈေးတို့၌ ရေဝင်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပွားလာရာ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်သူများအနေဖြင့်

အဆင်ပြေစေရန်အတွက် လှိုင်းဘွဲမြို့(ခ)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့ရောင်းချနေကြကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်၌ တောင်ကျချောင်းရေစီးဆင်းလာမှုနှင့် လှိုင်းဘွဲ ချောင်းရေမြင့်တက်လာမှုတို့ကြောင့် ရပ်ကွက်များတွင် ရေဝင်ရောက်မှု များ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး စည်ပင်သာယာမြို့မရေးနှင့် ယာယီပျံကျဈေး တို့တွင်လည်း ရေဝင်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပွားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်သူများအနေဖြင့် ပစ္စည်းများသယ်ယူရာတွင် အခက်အခဲများရှိခြင်း၊ သွားလာရေးအခက်အခဲများရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဈေးရောင်းချသူများအနေဖြင့် လှိုင်းဘွဲမြို့(ခ)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း စာကြည့်တိုက်ကုန်းသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့ ရောင်းချခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးအတွင်း ရေဝင်ရောက်မှု ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကာလအတွင်း ဈေးရောင်း ဈေးဝယ်သူများ အဆင်ပြေစေရန်အတွက် အဆိုပါ ယာယီပြောင်းရွှေ့ ရောင်းချသည့် နေရာတွင် ဈေးရောင်းဝယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း စည်ပင်သာယာမြို့မရေး ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဝင် တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

စောဒိ(ပြန်/ဆက်)



### ပိုင်ကျုံမြို့၌ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှ အိမ်ထောင်စုများအား စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ပိုင်ကျုံ ဩဂုတ် ၇  
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် ပိုင်ကျုံမြို့၌ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းပြီး တောင်ကျချောင်း ရေ စီးဆင်းလာမှုနှင့် ချောင်းရေမြင့်တက်လာ မှုတို့ကြောင့် ရေဘေးလွတ်ရာ ယာယီ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်လျက်ရှိသော အိမ်ထောင်စုများအဆင် ပြေစေရန်အတွက် စားနပ်ရိက္ခာများကို မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ပိုင်ကျုံမြို့ ကော့နွဲကျေးရွာအုပ်စု ကဇိုင်း ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ရေဘေး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၃၄ စု လူဦးရေ ၁၃၃ ဦးနှင့် ဝင်းဖရကျေးရွာအုပ်စု ဝင်းဖရဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ရေဘေး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၈ စု၊ လူဦးရေ ၁၅ ဦး စုစုပေါင်း လူဦးရေ ၁၄၁ ဦး တို့အား ရေဘေးကျရောက်နေစဉ်အတွင်း လိုအပ်သည့် စားနပ်ရိက္ခာများကို လှိုင်းဘွဲ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အစီအစဉ်ဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နော်ဇူး(ပြန်/ဆက်)

**\* ကျော့ဖုံးမှ**  
 သောင်ရင်းမြစ် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေမှု အခြေအနေ

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ သောင်ရင်းမြစ်ရေသည် မြဝတီမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ သုံးပေကျော်ခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေပါသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဘားအံမြို့နယ်နှင့် မြဝတီမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေခံမိုင်းခင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင် ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

**စစ်တောင်းမြစ် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌တည်ရှိမှု**  
 အခြေအနေ

ယနေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏

**တာချီလိတ်မြို့၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၈ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါး Happy Water ၁၂ ဒသမ ၆၃ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၈ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါး Happy Water ၁၂ ဒသမ ၆၃ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီး နှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ ဆန်ဆိုင်(ခ) ရပ်ကွက်တွင် ဟံသာဝတီလမ်းဘက်မှ မြို့ရှောင်လမ်းဘက်သို့ စိုးဦး ဟောင်ခမ်း (ခ) စိုင်းတီ မောင်းနှင်ပြီး သက်လိုင်ဦး လိုက်လာသည့် Toyota Crown မော်တော်ယာဉ်ကို သတင်းအရရှာဖွေရာ ယာဉ်ပေါ်မှ ဒေသကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၈ ဘီလီယံကျော်



တာချီလိတ်မြို့ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါး (အပေါ်ပုံ) ကွင်းဆက်ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများကို စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့ မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက်ရှိ မိုတယ်တွင် တည်းခိုနေသည့် သိမ်းဆည်းရမိ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများ ပြန်ဖြူးရောင်းချနေမှုများကို ထိရောက်သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်သူ မချိုနီစွာ တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် စီမံချက်ချ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**နှစ် ၂၀ တစ်ဝိုက်အချိန်ကိုက်၊ တိုစိုက်ခဲလျှင် အကောင်းဆုံးပင် အခုချိန်စိုက် နောက်မကျ၊ ဒုတိယအကြိမ် အကောင်းဆုံးပင်။**

**အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့ထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေဖန်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၁၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်

ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ် ဆောင်ခဲ့သည့် “Chan Nyain Oo” အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရွှေပေါက်ကံမြို့သစ် အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်နေ ချမ်းငြိမ်းဦးအား နံနက် ၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ “Thein Myint Wai” အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ် မော်ဝမ်းရပ်ကွက်နေ သိန်းမြင့်ဝေအား မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ “Kyaw Zin Htuo” အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မကျေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ဖလန်တောကျေးရွာနေ မင်းမော်ကွန်း(ခ) မော်ကွန်းအား မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ “Min Htet Naing Oo(Harder)” အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့နယ် အေးသာယာမြို့ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်နေ မင်းထက်နိုင်ဦးအား မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာစစ်ခန့်အသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုနှင့်လုပ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးစက်ယန္တရားယာဉ်များ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၄ ရက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က နန်းစီးအောင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးရက်၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပင်လုံကျေးရွာ အနီး၌ တရားမဝင် လိုင်စင်မဲ့ JCB Wheel Loader ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၀၈၀၀၀၀၀) နှင့် BULL Wheel Loader ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၇၀၀၀၀၀၀)၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၇၈၀၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပိုက်ကန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**အရေးယူဆောင်ရွက်**  
 ထို့အတူ ဩဂုတ် ၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် အမှတ်(၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့၊ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ် ဖမ်းဆီးရမိရေးအဖွဲ့က ယယ်ရ်ကျွန်းမြို့နယ် ဝေဖယန္တရားလမ်းနှင့် သံသယလမ်းဆုံအနီး၌ စစ်ဆေးမှုများ

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Toyota Caldina တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**တရားမဝင်သစ် ဖမ်းဆီး**  
 ထို့အပြင် ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ပဲခူးခရိုင်အတွင်း စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် M-150 Energy Drink ဘူး ၁၀၀၀၊ Oishi Green Tea အထုပ် ၄၈၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၁၅၀၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ထပ်မံ၍ ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြဝတီခရိုင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့က မြဝတီမြို့ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်၊ မြေဓိကုန်းလမ်းဆုံအနီး၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် M-150 Energy Drink ဘူး ၁၀၀၀၊ Oishi Green Tea အထုပ် ၄၈၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၂၀၀၀၀၀)၊ အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Mitsubishi Canter Box Truck နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၀၀၀၀၀၀)၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၅၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**ပူးပေါင်းအဖွဲ့ စစ်ဆေး**  
 ၎င်းအပြင် ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြို့နယ်သစ်တော ဦးစီးဌာန ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က

မြိတ်မြို့နယ် ကလွင်ကျေးရွာ အုပ်စု၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကန်သာယာကျေးရွာနှင့် ဘုတ်ချောင်းအတွင်း၌ တရားမဝင်သစ်မျိုးစုံ ၉ ဒသမ ၀၂၁ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၃၅၂၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဩဂုတ် ၄ ရက်၊ ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲကိုးမျှ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၈၁၃၄၀၄၀၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်





### ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့ မဟာမုနိ(ဗဟို) ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၌ တေရသမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်းဝါဆိုသင်တန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

လောက်ကိုင် ဩဂုတ် ၇

ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့ အမှတ် (၃) ရပ်ကွက် မဟာမုနိ(ဗဟို)ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်း၌ ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသော တေရသမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်းဝါဆိုသင်တန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နေ့က ကျင်းပသည်။

ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ သာသနာပြု (ဗဟို) ခေါင်းဆောင်ဆရာတော် လောက်ကိုင်မြို့ မဟာမုနိ(ဗဟို)ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇမ္ဗောဓိယသဿနတက္ကသိုလ်ဓမ္မာစရိယ (B.A) (Buddhism)ဘဒ္ဒန္တရာဇိန္ဒထံမှ ငါးပါးသီလသံယူဆောင်တည်၍ မေတ္တာသုတ်ပရိတ်တော်များ နာယူကြည့်ညိုကြပြီး ဆရာတော်/သံဃာတော်များအား နယ်မြေခံတပ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဇော်မင်း၊ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးမိုးဇော်လတ်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ ဦးသိန်းဇော်ဦး၊ ဒေသ/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် စည်ပင်သတ်များက ဝါဆိုသင်တန်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တရာဇိန္ဒထံမှ အနုမောဓနာတရား နာကြားပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

### “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇

မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများအား သဇင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်း (ထားဝယ်) မှ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးနှင့် သားဖြစ်သူ အသက် ၁၁ နှစ်အရွယ်ကလေး အပါအဝင် ဆရာ၊ ဆရာမ ၇ ဦးကို PDF အကြမ်းဖက်သမားများက ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ရိုက်နှိပ် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူးတစ်ဦးကို ပစ်သတ်သွားသည်ဖြစ်စဉ်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဩဂုတ် ၉ ရက် မွန်လုံ့ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “KIA အဖွဲ့မှ အကြမ်းဖက်မှုကို လိုလားသူများနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ကာသာမြို့နယ်၊ မိုးတားလေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကလေးငယ်တစ်ဦး အပါအဝင် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၀၉၀၉၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များအတွက် အားသွင်းစက်များ တင်သွင်းရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇

အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Earth Renewable Energy Co., Ltd. က တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်အားသွင်းစက် (EV Charger) ၂၀၀ KW လေးစုံသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာရာ ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်အားသွင်းစက်များ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



### အိမ်ပြင်ပဉ်ထွန်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

**မြန်မာ့အလင်း**

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး

ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဖြင့်စိုး

သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ

စာတည်းမှူး - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိန်းသိန်းမိုး

တာဝန်ပြန် - မြူးဇွန်ဇွန်၊ တင်လင်းအောင်

စာတည်း - ကျော်သုခင်း၊ စင်စို၊ တင်မောင်လွင်၊

အကြီးတန်း - ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)

သတင်းထောက်များ - ဝေသုန္ဒရီ၊ ဇော်နိုင်အောင်၊ ခင်ဖြူဇွေး

အငယ်တန်း -

သတင်းထောက်များ - တင်စိုး

ဓာတ်ပုံ -

သတင်းထောက် - အိအိအိနှင့် အဖွဲ့

သုတေသန - အေးအေးအေးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့

စာဖြင့် - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့

စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း -

အိုးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)

ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com  
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းဖွဲ့စည်းမှု ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ခန်း-အမှတ်(၇၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဆွယ်(၁)၊ မိုလ်မြို့(၂) ရင်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်(၁)၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ Fax ၀၁-၅၄၄၅၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ Fax ၀၁-၈၆၀၅၄၅၆

**MYANMAR Digital News**

### ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ခုနစ်ဦး တွေ့ရှိ

(၇-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၆-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၇-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း (၄,၂၇၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၇) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၆) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း (၁၁,၀၇၇,၇၁၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၄၁,၀၉၇) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၀) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၉,၈၉၀) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ [moh.gov.mm](http://moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်

“ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှင့် ပြင်းထန်မှုတို့ကို လျော့နည်းစေနိုင်ခြင်း (အထူးအားဖြင့် နာတာရှည်ရောဂါ ခံစားနေရသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ)၊ ရောဂါ၏ နောက်ဆက်တွဲပြဿနာဖြစ်သည့် ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိမည့် အသက်အန္တရာယ် ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်သည့်အထိ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းမှ လျော့ချနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် အသက် (၅) နှစ်နှင့် အထက်ရှိသော ပြည်သူလူထုအားလုံးသည် နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး (ပထမအကြိမ်၊ ဒုတိယအကြိမ်နှင့် တတိယအကြိမ်) ကာကွယ်ဆေး) များကို မဖြစ်မနေသွားရောက်ထိုးနှံပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။” ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၆ - ၈ - ၂၀၂၃

စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ	(ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၄၄၅ ကျပ်	၂၄၉၅ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၅၂၅ ကျပ်	၂၅၇၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၂၁၇၅ ကျပ်	၂၂၅၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၂၅၅ ကျပ်	၂၃၃၅ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၇၀၀	၈၇၀၀	၁၈၂၂	၁၅၈၅၂၉၀၀
MTSH	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၄၂၁၂	၁၂၄၂၅၄၀၀
MCB	၇၅၀၀	၇၃၀၀	၄၉	၃၅၇၉၀၀
FPB	၁၆၀၀	၁၅၅၀	၁၂၂၄	၁၉၀၃၅၀
TMH	၀	၀	၀	၀
EFR	၂၃၀၀	၂၃၅၀	၂၂၅၀	၅၁၈၀၀၀
AHPC	၄၉၀၀	၅၀၀၀	၆၅	၃၁၈၇၀၀
MAEPC	၁၉၀၀	၁၉၀၀	၂၄၇	၄၆၉၃၀၀

















































ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
  - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ လေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
  - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

❖ မိသားစုတစ်ခုရဲ့ အသက်ဟာ မိသားစုစိတ်ဓာတ် ဖြစ်သလို ပြည်ထောင်စုတစ်ခုရဲ့ အသက်ဟာလည်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အားလုံးမှီခိုရှင်သန်ရာ ပြည်ထောင်စုရဲ့ အရိပ်အာဝါသကို အသက်သဗ္ဗယ် မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားပြီး စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရင် နိုင်ငံတိုးတက်မှု အရှိန်အဟုန်ကောင်းတွေဟာ ရပ်တန့်နေမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့သွားလိုတဲ့ ပန်းတိုင်ကို မဖြစ်မနေ ရောက်ရှိမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင်ကျရောက်သော မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ နှစ်သစ်ကူးအခါသမယတွင် ပြောကြားသည့် မြန်မာနှစ်သစ်ကူး နှုတ်ခွန်းဆက် မင်္ဂလာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)



၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပေါ်ထွန်းလာသော ဆင်ဖြူတော်ကလေး “ရဋ္ဌနန္ဒက” မိခင်ဆင်မကြီးနှင့်အတူ ကျန်းမာပျော်ရွှင်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာသစ်လုပ်ငန်း ဆင်ပိုင်မှ ဆင်မ ဇနနန်းလှက ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် မွေးဖွားခဲ့သည့် ဆင်ဖြူတော် (အထီး) ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးဥယျာဉ် ရတနာဆင်ဖြူတော်ဆောင်တွင် မိခင်ဆင်မကြီးနှင့်အတူ ကျန်းမာပျော်ရွှင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ▽

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဩဂုတ် ၈ ရက်(ယနေ့)မှ ၁၆ ရက်အထိ နံနက် ၆ နာရီမှ ည ၈ နာရီအတွင်း ဖူးမြော်နိုင်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ J

လာအိုနိုင်ငံတစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုများကြောင့် လူထောင်ပေါင်းများစွာ ရေဘေးရင်ဆိုင်နေကြရ

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၃၃

ရေကြီးရေလျှံ သဘာဝဘေးရန်နှင့် ပူးတွဲလာလေ့ ရှိသည့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်များ

ဆောင်းပါး ၈၁ ၁၆

မြစ်ရေကြီးမှုနှင့် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိမှုအခြေအနေများ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၇ သံလွင်မြစ် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေမှုအခြေအနေ ယနေ့ ၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ သံလွင်မြစ်ရေသည် ဘားအံမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ နှစ်ပေခွဲခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေပါသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ပါသည်။  
စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ \*

နိုင်ဂျီးရီးယားကို အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး ပယ်နယ်တီဖြင့် အနိုင်ယူကာ အင်္ဂလန်အသင်း ကွာတားတက်လှမ်း



အင်္ဂလန်အမျိုးသမီးအသင်း အောင်ပွဲခံစဉ်။

အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား ၁၆ သင်းအဆင့်မှ အင်္ဂလန်နှင့် နိုင်ဂျီးရီးယား၊ ဩစတြေးလျနှင့် ဒိန်းမတ် အသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို ဩဂုတ် ၇ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အင်္ဂလန်နှင့် ဩစတြေးလျတို့ နိုင်ပွဲရရှိပြီး နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။  
အင်္ဂလန်နှင့် နိုင်ဂျီးရီးယား ပွဲစဉ်ကို မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အင်္ဂလန်အသင်းက စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ \*